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Høyre: 
Odd Henriksen, Kristin Setså, Helge Torbergsen, Arnt Pedersen, Ronny Borge, Harald Jøstensen. 
Kristelig Folkeparti: 
Senterpartiet: 
Marlen Rendall Berg. 
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Lise Bikset, Lasse Gausen Dahl. 
Venstre: 
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Varamedlemmer: 

Hege Harsvik, Vigdis Kristensen, Randi Lundli, Ingelin Noresjø, Åshild Uhre. 
 
Andre: 

Rådmann, kommunalsjef, formannskapssekretær, presse, radioen. 
 
 
UNDERSKRIFTER: 
Vi bekrefter med våre underskrifter at møteboken er ført i samsvar med det som ble bestemt på møtet: 
 
Fauske, 30. september 2010 
 
Berit Vestvann Johnsen 
Formannskapssekretær 
 
 
 
Odd Henriksen 
Ordfører representant representant 
 
Protokollen er godkjent av kommunestyret i møte nr     den 
Hovedutskrift sendes: 
Ordfører - Rådmann - Kommunalsjefer - Personalsjef - Økonomisjef 
Salten Kommunerevisjon 
Bibliotekene 
Lokal presse 
Politiske partier 
Gruppeledere 
 



Utskrift er foretatt den  05.10.10  
 
MERKNADER: 
 
Møtet var innkalt på lovlig måte. Sakslista var kunngjort i distriktets lokalaviser, og 
dokumentene var utlagt til ettersyn ved kommunens tre biblioteker. 
 
Ordfører Odd Henriksen og varaordfører Kjell Sverre Jakobsen ledet møtet. 
 
Som kulturinnslag fikk kommunestyret høre kulturskolelærer Åse Fauskrud med elevene Hanne 
Bredal Engan, Ingeborg-Andrea Heimtun og Ingeborg U. Haugli fra Valnesfjord oppvekstsenter 
på klarinetter. 
 
Det var ingen merknader til innkallinga. 
 
Merknader til dagsorden: 

• Marlen R. Berg (SP): 
Forvaltningsplan Skjerstadfjorden. 
- Ønsker status i arbeidet fra ordfører. 
- Kommer dette på dagsorden i løpet av 2010 for å bli med på prosjekt? 

• Siv Anita Johnsen Brekke (AP): Paviljongene er i dårlig forfatning. Hva kan gjøres? 
• Kjell Eilertsen (FL):  

1. Oppfølging av Skjerstadfjorden. Ber om at det blir tatt opp som referat. 
2. Sulitjelmavassdraget. Ber om at det blir satt på sakskartet. 

• Nils Christian Steinbakk (FL): Sak 55/10 – Er det noen nye papirer? 
• Jørn Stene (FL):  

1. Travbanen Krokdalsmyra – Bra av ordførerinstitusjonen – Status? 
2. Savner en sak på dagsorden. I april 2009 var sak ang. billighetserstatning oppe i 

kommunestyret. Saken ble utsatt og det skulle utarbeides retningslinjer. 7 mnd. senere 
spurte Fellesliste om dette. Dette skulle tas med som innspill til rådmannsutvalget og 
regionrådet. I februar 2010 sa Fylkesmannen at de ikke ville lage felles retningslinjer. 
Fikk så en overraskelse. Fauske kommune tilskrev søker (Rettferd for taperne) hvor 
de avviste søknaden. Uhørt. Vedtak er ikke fattet. Hva vil ordfører gjøre med dette? 

 
Dagsorden med merknader ble enstemmig godkjent. 
 
Svar på spørsmål: 
Marlen Rendall Berg (SP): Besvart under referatsak 
Siv Anita Johnsen Brekke (AP): Rådmannen svarte. Enhet bygg/eiendom utarbeider nå 
kostnadsoverslag over alle 4 bygg. 
Kjell Eilertsen (FL):  
1. Brev satt opp som referat. 
2. Brev satt opp som referat. 
Nils Christian Steinbakk (FL): Besvart under saken. 
Jørn Stene (FL): 
1. Varaordfører svarte. Travbanen ble etter gjeldssanering, lovet fra Travselskapet å være ferdig 
30.12.09. Indre Salten Travlag har fått tomta gratis. I vedtak kan tomta ikke overskjøtes til 3. 
part. Kommunen skal i så fall ha tomta tilbake. Advokat har sett på saken. Indre Salten Travlag 
var sammen med kommunen i møte med Travselskapet. Der ble det laget en skisse. Har ikke fått 
skriftlig tilbakemelding. Muntlig har det kommet fram at banen får ikke de 800.000,- og 



ferdigstillelse, før tomt er overført til Travselskapet. Det må sies å være en fiendtlig handling. Vi 
må se på om kommunen skal ferdigstille banen til våren. 
2. Ordfører svarte. Vi må lage regelverk. Fylkesmannen vil i oktober komme med en veileder. 
Ordfører påtar seg ansvar for brevet som ble sendt. Er enig at formuleringen var klønete. 
 
 
Interpellasjon fra Nils Christian Steinbakk (FL). 
 
Nils Christian Steinbakk (FL) fremmet følgende forslag: 
Vedtaket om salg av Fauske rådhus og ”ungdommens hus”, med tilhørende tomter iverksettes 
ikke. Saken utsettes og behandles etter at nytt kommunestyre er konstituert. 
 
FL’s forslag ble forkastet med 17 mot 12 stemmer. 
 
 
Ronny Borge tiltrådte under merknader til dagsorden. 
Marlen R. Berg innvilget permisjon under interpellasjonen. 
Lise Bikset innvilget permisjon under interpellasjonen. 
Kjell Eilertsen innvilget permisjon under svar på spørsmål. 
 
 
Sakliste 
Sak nr.: Sakstittel: 

047/10 GODKJENNING AV MØTEBOK 

048/10 DELEGERTE SAKER I PERIODEN 

049/10 REFERATSAKER I PERIODEN 

050/10 FAUSKE PARKERING AS 

051/10 DELEGASJONSREGLEMENT - FAUSKE KOMMUNE 

052/10 ØKONOMIMELDING 2/2010 

053/10 FINANSREGLEMENT FOR FAUSKE KOMMUNE 

054/10 RULLERING AV LØNNSPOLITISK PLAN 

055/10 MELDING - FAUSKE BYDRIFT - RAPPORT FRA ARBEIDSGRUPPE 

056/10 OPPTAK AV STARTLÅNSMIDLER FRA HUSBANKEN TIL 
VIDEREFORMILDING FOR 2010 - TILLEGGSBEVILGNING 

057/10 SALTEN KONTROLLUTVALGSSERVICE- FORSLAG TIL ENDREDE 
VEDTEKTER 

058/10 FORSLAG TIL REGULERINGSPLAN FOR TORGGATA 16 

059/10 ÅRSMELDING FAUSKE ELDRERÅD 
 
 
 
 
 



 

 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
  JournalpostID:   10/8313      
 Arkiv sakID.:   10/2080  Saksansvarlig:  Berit Vestvann Johnsen  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyret 
 

Sak nr.:    047/10 KOMMUNESTYRE Dato:  30.09.2010 
 
 
 
GODKJENNING AV MØTEBOK 
 
 
Vedlegg: Møtebok nr. 5/2010 og 6/2010 
 
Sammendrag: 
 
Se vedlagte møtebok. 
 
INNSTILLING : 

 
Vedlagte møtebok nr. 5/2010 og 6/2010 godkjennes. 

 
 
KOM-047/10 VEDTAK-  30.09.2010 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 



 

 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
  JournalpostID:   10/8311      
 Arkiv sakID.:   10/2078  Saksansvarlig:  Berit Vestvann Johnsen  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyret 
 

Sak nr.:    048/10 KOMMUNESTYRE Dato:  30.09.2010 
 
 
 
DELEGERTE SAKER I PERIODEN 
 
 
  
 
Sammendrag: 
 
 
DKOM. 010/10: SØKNAD OM DRIFTSGODKJENNING, NORDLYSSKOLE KRISTNE 
GRUNNSKOLE 
 
VEDTAK : 

 
Med Hjemmel i kommunehelsetjenesteloven §4a-8 må følgende punkter rettes før 
driftsgodkjenning i hht. §6 i forskrift om miljørettet helsevern i barnehager og skoler kan 
innvilges. 
 
Virksomheten må: 
 

1. legges bedre til rette for funksjonshemmede (§9) 
2. iverksette tiltak mot motoriserte kjøretøyer på uteområdet i åpningstiden (§9) 
3. innføre rutiner for å forebygge legionellaoppblomstring i skolens 

vannfordelingssystyem §(17) 
4. få utbedret ventilasjonen (§19) 
5. innføre lufterutiner som kan bidra til et mer tilfredsstillende inneklima, i påvente 

av at tekniske utbedringer kan gjøres på ventilasjonsanlegget (§19) 
6. justere temperaturen på romlufta til mellom 20-22ºC (§19) 
7. innhente hjelp fra fagfolk som har den nødvendige kompetanse til å utbedre 

nærmere hvilke tiltak som vil hjelpe for å få radonkonsetrasjonen ned under 
100Bq/m³ (§19) 

8. få kartlagt lysstyrke i innendørs arealer (§20) 
9. få utbedret lydforholdene, eller eventuelt dokumentere at lydfoholdene 

tilfredsstiller klasse C i NS8175 (§21) 
10. få utbedret lysstyrken på toalettene (§23) 

 
Paragrafhenvisningen i listen ovenfor gjelder forskrifter om miljørettet helsevern i 
barnehager og skoler. 
 



Forhold Frist 
Pkt. 2, 3, 5, og 6 Snarest mulig – senest 20.08.2010 
Pkt. 1, 4, 7, 8, 9 og 10 Innen 31.01.2011 
  
Det skal meldes skriftlig til kommuneoverlegen med kopi til helse- og miljøtilsyn Salten 
når påleggene er utført, jamfør fristene. 
 
Det gis samtidig dispensasjon fra kravet om skolens drikkevann må komme fra godkjente 
vannverk. Dispensasjonen gis med hjemmel i forskrift om miljørettet helsevern i 
barnehager og skoler §26, og gjelder til 31.12.2013. 
 
Godkjenning tas opp til vurdering når Nordlys Kristne Grunnskole har meldt tilbake at 
punktene på oppsummeringslista er utført. Nordlys Kristne Grunnskole gis dispensasjon 
fra forskrift om miljørettet helsevern i barnehager og skoler for videre drift til 
31.01.2011. Hjemmel for å gi slik dispensasjon finnes i forskriftens §26. 

 
 
 
DKOM. 012/10: DRIFTSGODKJENNING STEMLAND GÅRDSBARNEHAGE 
 
VEDTAK : 

 
Med hjemmel i forskrift om miljørettet helsevern i barnehager og skole §6 
driftsgodkjennes Stemland Gårdsbarnehage 

 
 
 
 
 
INNSTILLING : 

 
Delegerte saker tas til orientering. 

 
 
KOM-048/10 VEDTAK-  30.09.2010 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 



 

 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
  JournalpostID:   10/8312      
 Arkiv sakID.:   10/2079  Saksansvarlig:  Berit Vestvann Johnsen  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyret 
 

Sak nr.:    049/10 KOMMUNESTYRE Dato:  30.09.2010 
 
 
 
 
 
REFERATSAKER I PERIODEN 
  
 
Sammendrag: 
 

 Dok.ID Arkivsak ID Brevdato    Avsender/Mottaker Tittel 

 10/7588 I 10/1876 31.08.2010 RKK Indre Salten ÅRSMELDING 2009 OG 
VIRKSOMHETSPLAN 2010 - RKK 
INDRE SALTEN 

 10/8317 I 09/997 16.09.2010 Klima- og 
forurensningsdirektoratet 

FORELØPIG MELDING I 
FORVALTNINGSSAK - 
OPPFØLGING AV 
FORURENSNINGSSITUASJONEN 
I SULITJELMA GRUVEFELT 

 10/8156 I 10/2032 16.09.2010 En frisk Skjerstadfjord og 
Fiskerne i Skjerstadfjorden 

FORVALTNINGEN AV 
SKJERSTADFJORDEN 

 
 
 
INNSTILLING : 

 
Refererte dokumenter tas til orientering. 

 
 
KOM-049/10 VEDTAK-  30.09.2010 

 
Kjell Eilertsen (FL) foreslo til jnr. 10/8156 (forvaltning av Skjerstadfjorden): 
1. Med bakgrunn i invitasjon fra Bodø kommune, starter Fauske kommune ny 
planprosess for Skjerstadfjorden i samarbeid med kommunene Bodø og Saltdal. 
 
2. Planprosessen skal belyse alle forhold som kan påvirke økosystemet og miljøet i 
Skjerstadfjorden og Saltstraumen. 
 
3. Krav i Lov av 19. juni 2009 nr. 100 Lov om forvaltning av naturens mangfold 
(naturmangfoldloven) er retningsgivende for de hensyn som må tas i planarbeidet. 
 
 



10/8156: FL’s forslag ble forkastet med 24 mot 7 stemmer. 
Rest av referatene ble enstemmig tatt til orientering. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 



 

 FAUSKE KOMMUNE  

SAKSPAPIR 
 
  JournalpostID:   10/7909      
  Arkiv sakID.:   10/1954  Saksbehandler:  Frank Bernhardsen  
Sluttbehandlede vedtaksinnstans: Kommunestyre 
 

Sak nr.:    060/10 FORMANNSKAP Dato:  20.09.2010 
 050/10 KOMMUNESTYRE  30.09.2010 
 
 
 
FAUSKE PARKERING AS  
 
Vedlegg: 1. Brev datert 23 august 2010 fra Fauske Parkering AS v/styreleder 

2. Vurdering av nedskrivningsplikt anleggsmidler  (ang Strandpromenaden) 
3. Budsjett 2010 for Fauske Parkering AS 
4. Regnskap/revisjonsberetning 2009 
5. Regnskap/revisjonsberetning 2008 

 
Sammendrag: 
 
Fauske Parkering AS ble stiftet i 2004 og er et heleid kommunalt selskap. Selskapets aksjekapital 
utgjorde fra stiftelsen kr 1 mill. I senere vedtak har kommunestyret utvidet aksjekapitalen med 4 
mill kr. Samlet aksjekapital utgjør derfor 5 mil kr. I tillegg har kommunen i 2009 bidratt med 
0,85 mill kr fra næringsfondet som selskapet har bokført som annen innskutt egenkapital.  
 
Selskapet har foretatt investeringer for til sammen ca 31,5 mill kr.  Dette fordeler seg slik: 
 

• Parkeringsanlegg         22,6  mill kr 
• Strandpromenaden       8,9  mill kr 

 
I tillegg ble det investert i driftsløsøre og maskiner m.m. ca   2,5  mill kr. 
 
De samlede investeringene ble i sin helhet lånefinansiert og samlet lån utgjorde 34 mill kr.  
Bokført saldo på lånene utgjorde ved utgangen av 2009 ca 30,9 mill kr.  Fauske kommune 
garanterte for 10 mill kr – nå redusert til 9,5 mill kr. 
 
Sakskomplekset Fauske Parkering har skapt engasjement og debatt. Rådmannen vil 
innledningsvis påpeke den standard- og nivåheving som har blitt gjennomført i Fauske sentrum 
bl.a. i regi av Fauske Parkering AS. Det er svært viktig at det nå treffes beslutninger som 
bidrar/legger til rette for å ta vare på og å videreutvikle sentrumsanleggene. 
 
Driften av parkeringsanleggene kom i gang 1.1.2007. Driften til nå med de disposisjoner som er 
gjort, har ikke generert de inntektene som er nødvendige for å dekke kostnadene. Heller ikke 
etter at leietiden for anleggene (=avskrivningstiden) ble forlenget fra 20 til 30 år.  Selskapets 
inntekter utgjorde i 2009 ca 4,9 mill kr. For 2009 var det regnskapsmessige underskuddet ca 0,35 
mill kr. 
 



Ved avslutningen av regnskapet for 2008 var selskapets egenkapital negativ med ca 2,3 mill kr.  
Udekket tap økte i 2009 med ca 1 mill kr til 3,26 mill kr.   
 
Av et samlet kapitalinnskudd fra kommunens side på 5,85 mill kr gjenstår nå ca 2,58 mill kr. 
Kommunestyret vil i denne saken bli invitert til å treffe beslutninger om parkeringsselskapets 
framtid.  
 
Følgende hovedproblemstillinger må avklares: 

1. Kommunens ansvar for kostnader knyttet til utbygging/etablering av strandpromenaden 
2. Hvordan skal kommunen som eier håndtere selskapets økonomiske situasjon på kort og 

lang sikt. 
 
 
Ad Strandpromenaden: 
 
Utbyggingen av strandpromenaden ble gjennomført og finansiert av parkeringsselskapet på 
oppdrag fra kommunen. Kostnadene ble balanseført i selskapets regnskap og dannet grunnlag for 
avskrivning på linje med øvrige investeringer som selskapet foretok. 
 
Hensikten med en balanseføring av anleggskostnader er å kunne fordele investeringskostnadene 
over den periode man benytter anleggene. En avgjørende forutsetning for å kunne gjennomføre 
en slik balanseføring, vil være at de genererer fremtidige inntekter.  Selskapet har selv 
konkludert med at så ikke er tilfelle og har fra 2009 endret regnskapet i tråd med dette. 
Selskapets anleggsmidler er redusert tilsvarende verdien av strandpromenaden og er i stedet 
regnskapsført som en fordring på Fauske kommune. Denne fordringen utgjør ca 8,9 mill kr. 
 
Det kan vel neppe herske særlig tvil om at dette anlegget ikke har en direkte og naturlig 
sammenheng med intensjon og formål for Fauske Parkering AS. Fauske Parkering AS har ikke 
noen eiendomsrett eller eksklusiv bruksrett til strandpromenaden. Den vil heller ikke kunne gi 
selskapet inntekter av noen art.  
 
Det kan imidlertid hevdes at selskapet gjennom denne investeringen på en måte betaler en leie 
for parkeringsarealene som de for øvrig har fått vederlagsfritt til disposisjon. 
 
Rådmannen konstaterer at kommunestyret i sitt vedtak om utbygging av strandpromenaden tok 
hensyn til at det ville kunne medføre utgifter utover selskapets inntjeningsevne. Det ble reservert 
inntil 1 mill kr hvert år av næringsfondets midler. 
 
Fauske Parkering AS har fått utarbeidet en økonomisk analyse av selskapets situasjon ut fra  
følgende alternativer mht strandpromenaden: 
 

1. Kommunen overtar strandpromenaden til kostpris ca 8,9 mill kr og Fauske parkering 
betaler en årlig leie for parkeringsarealene 

2. Kommunen overtar strandpromenaden til kostpris ca 8,9 mill kr uten at det betales leie 
for parkeringsarealene 

 
Analysen viser at det er nødvendig som et minimum å velge alternativ 1. Rådmannen anbefaler 
at kommunen løser ut strandpromenaden fullt og helt nå. Rådmannen vil på det nåværende 
tidspunkt heller ikke anbefale at det kreves noen form for leie fra selskapet. Dette må eventuelt 
vurderes senere dersom selskapets økonomiske utvikling skulle tilsi det. 



 
 
Ad selskapets økonomiske situasjon totalt sett 
 
Forutsatt at kommunen overtar strandpromenaden vil det likevel være slik at selskapets 
økonomiske stilling i hht den dokumentasjon som er lagt fram fra selskapet, fortsatt er 
utfordrende.  
 
Som eneeier må kommunen derfor vurdere selskapets fremtid. 
 
Rådmannen legger til grunn at det fortsatt skal være en parkeringsordning i sentrum basert på 
avgiftsbetaling. Dette ut fra: 
 

• Kommunestyrets tidligere vedtak om å innføre avgiftsparkering 
• Avgiftsparkeringen gir et inntektsgrunnlag som i betydelig grad vil finansiere: 

 
• Driftsutgifter 
• Nødvendig vedlikehold 
• Kapitalutgifter 

 
Alternativt må disse utgiftene dekkes over kommunens ordinære driftsbudsjett. 
 
Regnskapstall fra selskapet viser at inntektsstrømmen har vært noenlunde stabil i driftsperioden 
fra 2007 og fram til i dag. Halvårsregnskapet for 2010 viser samme utvikling. Basert på dagens 
avgiftssatser vil inntjeningen kunne ligge på ca 5 mill kr årlig. Det er innenfor denne rammen at 
selskapet må finansiere sin drift.   
 
Rådmannen må også påpeke at det vil knytte seg usikkerhet mht konsekvensene av ny aktivitet 
på Krokdalsmyra fra november 2010.  
 
Selskapet har orientert kommunen om arbeidet med å redusere driftsutgiftene. Fortsatt er det 
imidlertid slik at enkelte kostnader er knyttet til inngåtte avtaler som selskapet en periode vil 
være bundet av. Dette gjelder bl.a. leie av lokaler. 
 
Rådmannen konstaterer ellers at lån knyttet til parkeringsanleggene fortsatt har en løpetid på 20 
år. Långiver har tilbydd forlengelse av dette til 30 år, noe som vil medføre en årlig reduksjon i 
avdragsbelastningen med vel 0,4 mill kr. Dette vil også forutsette tilsvarende forlengelse av den 
kommunale lånegarantien. Rådmannen anbefaler en slik søknad.  
 
Rådmannen konstaterer også at selskapet har en god likvid situasjon som en følge av 
kommunens kapitalinnsprøytninger i 2009/2010. Denne kapitalen har selskapet disponibel som 
bankinnskudd. Pr august 2010 utgjør dette ca 3,3 mill kr., og noe av dette burde kunne benyttes 
til ekstraordinær nedbetaling av lån. Derigjennom ytterligere reduksjon i kapitalutgiftene. 
 
Slik rådmannen vurderer selskapets økonomiske situasjon bør det med en fortsatt streng 
økonomistyring og ved å endre lånevilkårene, være mulig å etablere en drift som er i balanse.  
Resultatene for 2008 og 2009 viser negative resultater, men rådmannen konstaterer at endrede 
lånevilkår alene vil kunne endre dette resultatet. 
 



På dette grunnlag finner rådmannen på det nåværende tidspunkt ikke å kunne fremme noe 
forslag som innebærer ny kapitaltilførsel til selskapet. 
 
Resultatmarginene er fortsatt små og styret har en betydelig utfordring i å treffe tiltak som sikrer 
inntektsstrømmen og som reduserer driftsutgiftene. 
 
Rådmannen har underveis vurdert mulighetene for en avvikling av selskapet og å innlemme 
driften som en egen resultatenhet i kommunens drift. Rådmannen ser flere fordeler i dette bl.a. i 
forhold til samordning av drift og til bedre vilkår på de nødvendige lån.  
 
Rådmannen velger i denne omgang å ikke gå videre med en detaljvurdering av et slikt alternativ.  
Den økonomiske situasjonen for selskapet er utfordrende, men Rådmannen anbefaler at selskapet 
foreløpig bør fortsette i nåværende form. Styret må  vurdere situasjonen fortløpende og 
rådmannen forutsetter at kommunen som eier vurderer driftsresultatene. En ny hovedevaluering 
bør gjennomføres når regnskapsresultatet for 2011 foreligger. 
 
I samtalene mellom Fauske Parkering AS og kommunen har selskapet tatt opp spørsmålet om 
anskaffelse av en feiemaskin. Det er utvilsomt stort behov for en slik maskin for å holde 
parkeringsarealene rene og ryddige. Kommunen har også stort behov for en slik maskin. I 
nåværende situasjon anbefaler at en slik anskaffelse ev gjennomføres/finansieres over 
kommunens budsjett. Maskinen vil da drives av kommunen, men vil selvsagt kunne leies ut til 
selskapet. 
 
Rådmannen vil komme tilbake til dette i en egen sak i forbindelse med budsjettet for 2011.  
 
INNSTILLING : 

 
1. Fauske kommune overtar anlegget Strandpromenaden fra Fauske Parkering AS 

for kostpris kr 8.877.677,-. 
 

2. Kjøpesummen finansieres ved opptak av tilsvarende lån. 
 

3. Fauske kommune vil på det nåværende tidspunkt ikke bidra med økt egenkapital 
eller annen finansiering av Fauske Parkering AS. 

 
4. Fauske kommune vil bidra med ev forlengelse av den kommunale garanti 

opprinnelig kr 10.000.000 som er stilt for selskapets lån til gjennomførte 
investeringer. 

 
5. Fauske kommune forutsetter at selskapet gjennomfører tiltak som sikrer 

inntektsstrømmen og som bidrar til å redusere kostnadene.  
 
 
FOR-060/10 VEDTAK-  20.09.2010 

 
Kjell Sverre Jakobsen (FRP) foreslo: 
Kommunestyret ønsker å tilstrebe like rammebetingelser for næringsdrivende i Fauske 
sentrum, og erkjenner at avgiftsparkering kan være negativt for de som driver sin 
virksomhet i denne delen av sentrum hvor det er avgiftsparkering. Kommunestyret ber 
om at følgende blir iverksatt av rådmann: 



 
Det startes en prosess for å få avgiftsparkeringen avsluttet innen 01.07.2011. 
 
Det legges frem en konsekvensanalyse om hvilken økonomisk betydning nedleggelsen 
vil få for Fauske kommune. 
 
Fauske kommune overtar de økonomiske forpliktelser til Fauske parkering AS etter 
nedleggelsen. 
 
Det innføres tidsbegrenset parkering i sentrum, rådmannen legger rem forslag for 
hvordan dette best kan gjøres. 
 
Fauske kommune overtar anlegget Strandpromenaden fra Fauske parkering AS for 
kostpris kr. 8.877.677,-. Kjøpesummen finansieres ved opptak av tilsvarende lån. 
 
Frem til selskapet blir nedlagt vil ikke Fauske kommune bidra til økt egenkapital eller 
annen finansiering av Fauske parkering AS. 
 
 
Jørn Stene (FL) foreslo: 
1. Fauske kommune vil ikke tilføre kr. 8.877.677,- til Fauske Parkering A/S for å overta 
anlegget Strandpromenaden. 
2. Fauske kommune vil ikke bidra med ytterligere økt egenkapital eller annen 
finansiering av Fauske Parkering A/S. 
3. Selskapet Fauske Parkering A/S avvikles på en ryddig måte innen 01.07.2011. 
4. Rådmannen fremlegger og utreder for kommunestyret en sak som belyser de 
økonomiske og andre konsekvenser ved at: 
a. Parkeringsordningen i Fauske sentrum blir avgiftsfri fra og med 01.07.2011. 
b. Parkeringsordningen i Fauske sentrum videreføres av Fauske kommune fra og med 
01.07.2011. 
 
 
FRP og FL’s forslag ble trukket. 
 
 
Nytt fellesforslag ble fremmet: 
1. Kommunestyret ønsker å tilstrebe like rammebetingelser for næringsdrivende i Fauske 
sentrum, og erkjenner at avgiftsparkering kan være negativt for de som driver sin 
virksomhet i denne delen av sentrum hvor det er avgiftsparkering. Kommunestyret ber 
om at følgende blir iverksatt av rådmann: 
 
2. Rådmannen fremlegger og utreder for kommunestyret en sak som belyser de 
økonomiske og andre konsekvenser ved at: 
a. Parkeringsordningen i Fauske sentrum blir avgiftsfri fra og med 01.07.2011. 
b. Parkeringsordningen i Fauske sentrum videreføres av Fauske kommune fra og med 
01.07.2011. 
 
3. Selskapet Fauske Parkering A/S avvikles på en ryddig måte innen 01.07.2011. 
 



4. Frem til selskapet blir nedlagt vil ikke Fauske kommune bidra til økt egenkapital eller 
annen finansiering av Fauske parkering AS. 
 
 
Fellesforslaget ble vedtatt md 6 mot 3 stemmer avgitt for innstillingen. 
 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
1. Kommunestyret ønsker å tilstrebe like rammebetingelser for næringsdrivende i Fauske 
sentrum, og erkjenner at avgiftsparkering kan være negativt for de som driver sin 
virksomhet i denne delen av sentrum hvor det er avgiftsparkering. Kommunestyret ber 
om at følgende blir iverksatt av rådmann: 
 
2. Rådmannen fremlegger og utreder for kommunestyret en sak som belyser de 
økonomiske og andre konsekvenser ved at: 
a. Parkeringsordningen i Fauske sentrum blir avgiftsfri fra og med 01.07.2011. 
b. Parkeringsordningen i Fauske sentrum videreføres av Fauske kommune fra og med 
01.07.2011. 
 
3. Selskapet Fauske Parkering A/S avvikles på en ryddig måte innen 01.07.2011. 
 
4. Frem til selskapet blir nedlagt vil ikke Fauske kommune bidra til økt egenkapital eller 
annen finansiering av Fauske parkering AS. 

 
 
KOM-050/10 VEDTAK-  30.09.2010 

 
Kjell Sverre Jakobsen (FRP) foreslo: 
1. Kommunestyret ønsker å tilstrebe like rammebetingelser for næringsdrivende i Fauske 
sentrum, og erkjenner at avgiftsparkering kan være negativt for de som driver sin 
virksomhet i denne delen av sentrum hvor det pr. i dag er avgiftsparkering.  
 
2. Kommunestyret ønsker primært å avvikle avgiftsparkeringen, og ber rådmannen utrede 
og legge frem egen sak som belyser de økonomiske og andre konsekvenser ved at: 
a. Parkeringsordningen i Fauske sentrum avvikles med virkning fra 01.07.2011. 
b. Det innføres en tidsbegrenset parkeringsordning fra 01.07.2011, og på hvilken måte 
dette best kan ivaretas. 
 
3. Hvis avgiftsparkeringen blir vedtatt avviklet skal selskapet Fauske Parkering AS 
avvikles på en ryddig måte innen 01.07.2011. 
 
4. Frem til at kommunestyret innen rimelig tid får saken fremlagt for endelig behandling, 
og tar stilling til nedleggelse av avgiftsparkeringen vil Fauske kommune på det 
nåværende tidspunkt ikke bidra med økt egenkapital, eller annen finansiering av Fauske 
parkering AS. 
 
5. Fauske kommune forutsetter at selskapet i denne tiden også gjennomfører tiltak som 
sikrer inntektsstrømmen og som bidrar til å redusere kostnadene. 
 



6. Fauske kommune overtar anlegget Strandpromenaden fra Fauske Parkering AS for 
kostpris kr. 8.877.677,-. 
 
 
Arne B. Vaag (V) fremmet på vegne av H, V og SP rådmannens innstilling: 

1. Fauske kommune overtar anlegget Strandpromenaden fra Fauske Parkering AS 
for kostpris kr 8.877.677,-. 

 
2. Kjøpesummen finansieres ved opptak av tilsvarende lån. 

 
3. Fauske kommune vil på det nåværende tidspunkt ikke bidra med økt egenkapital 

eller annen finansiering av Fauske Parkering AS. 
 

4. Fauske kommune vil bidra med ev forlengelse av den kommunale garanti 
opprinnelig kr 10.000.000 som er stilt for selskapets lån til gjennomførte 
investeringer. 

 
5. Fauske kommune forutsetter at selskapet gjennomfører tiltak som sikrer 

inntektsstrømmen og som bidrar til å redusere kostnadene.  
 
 
Siv Anita Johnsen Brekke (AP) foreslo: 
1. Fauske kommune overtar anlegget strandpromenaden fra Fauske parkering as for 
kostpris kr. 8.877.677,00. Kjøpesummen finansieres ved opptak av tilsvarende lån. 
 
2. Fauske kommune vil på det nåværende tidspunkt ikke bidra med økt egenkapital eller 
annen finansiering av Fauske parkering as. 
 
3. Fauske kommune vil bidra med en forlengelse av den kommunale garanti opprinnelig 
kr. 10.000.000,00 som er stilt for selskapets lån til gjennomførte investeringer. Det 
forutsettes at selskapet gjennomfører tiltak som sikrer inntektsstrømmen og som bidrar til 
å redusere kostnadene. 
 
4. Rådmannen utreder og fremlegger en sak for kommunestyret hvor Fauske parkering as 
avvikles og parkeringsordningen legges til en av kommunens driftsenheter. Videre 
utredes det konsekvensene av å avvikle avgiftsparkering i sentrum. Saken fremlegges 
kommunestyret innen utgangen av mai 2011. 
 
5. Kommunestyret ber rådmannen fremlegge en evaluering av ordningen med Fauske 
parkering as innen 01.07.11. 
 
 
FRP’s forslag ble trukket. 
 
 
Kjell Sverre Jakobsen (FRP) fremmet fellesborglig forslag: 
1. Kommunestyret ønsker å tilstrebe like rammebetingelser for næringsdrivende i Fauske 
sentrum, og erkjenner at avgiftsparkering kan være negativt for de som driver sin 
virksomhet i denne delen av sentrum hvor det pr. i dag er avgiftsparkering.  
 



2. Kommunestyret ber rådmannen utrede og legge frem egen sak som belyser de 
økonomiske og andre konsekvenser ved at: 
a. Parkeringsordningen i Fauske sentrum avvikles med virkning fra 01.07.2011. 
b. Det innføres en tidsbegrenset parkeringsordning fra 01.07.2011, og på hvilken måte 
dette best kan ivaretas. 
 
3. Frem til at kommunestyret innen rimelig tid får saken fremlagt for endelig behandling, 
vil Fauske kommune på det nåværende tidspunkt ikke bidra med økt egenkapital, eller 
annen finansiering av Fauske parkering AS. 
 
4. Fauske kommune forutsetter at selskapet i denne tiden også gjennomfører tiltak som 
sikrer inntektsstrømmen og som bidrar til å redusere kostnadene. 
 
5. Fauske kommune overtar anlegget Strandpromenaden fra Fauske Parkering AS for 
kostpris kr. 8.877.677,-. 
 
 
V/SP/H’s forslag ble trukket. 
 
 
Formannskapets innstilling ble forkastet med 23 mot 8 stemmer. 
AP’s forslag ble forkastet med 26 mot 5 stemmer. 
Fellesborglig forslag ble vedtatt med 18 mot 13 stemmer. 
 
VEDTAK: 
1. Kommunestyret ønsker å tilstrebe like rammebetingelser for næringsdrivende i Fauske 
sentrum, og erkjenner at avgiftsparkering kan være negativt for de som driver sin 
virksomhet i denne delen av sentrum hvor det pr. i dag er avgiftsparkering.  
 
2. Kommunestyret ber rådmannen utrede og legge frem egen sak som belyser de 
økonomiske og andre konsekvenser ved at: 
a. Parkeringsordningen i Fauske sentrum avvikles med virkning fra 01.07.2011. 
b. Det innføres en tidsbegrenset parkeringsordning fra 01.07.2011, og på hvilken måte 
dette best kan ivaretas. 
 
3. Frem til at kommunestyret innen rimelig tid får saken fremlagt for endelig behandling, 
vil Fauske kommune på det nåværende tidspunkt ikke bidra med økt egenkapital, eller 
annen finansiering av Fauske parkering AS. 
 
4. Fauske kommune forutsetter at selskapet i denne tiden også gjennomfører tiltak som 
sikrer inntektsstrømmen og som bidrar til å redusere kostnadene. 
 
5. Fauske kommune overtar anlegget Strandpromenaden fra Fauske Parkering AS for 
kostpris kr. 8.877.677,-. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 



 
Utskrift sendes:     
Kommunalsjef til videre forføyning    
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DELEGASJONSREGLEMENT - FAUSKE KOMMUNE  
 
Vedlegg: 
Jfr. doku-
menter til 
Formann-
skap 

1. Gjeldende reglement  
2.Forslag til nytt reglement med ny/endret tekst i understreket kursiv og strøket tekst i 
gjennomstreket 

 
Sammendrag: 
 
Gjeldende delegasjonsreglement ble vedtatt 26. februar 2004 med endringer i klageordningen 
den 12. desember 2006. 
 
Posisjonen var klar ved tiltredelse at en skulle gjennomgå delegasjonsreglementet. Det var et 
klart uttrykt mål at det skulle bli et klarere skille mellom administrasjon og politikk. Politikken 
skal sette føringer, prioritere og fastsette rammer. Administrasjonen ved rådmann skal følge opp 
politiske vedtak. 
 
I denne sammenheng ønsket posisjonen å starte med og evaluere den administrative struktur. 
Sak ble fremmet for Partssammensatt utvalg i sak 29/09. Utvalget ba rådmann utarbeide forlag til 
ny administrativ struktur med bakgrunn i konklusjonene i evalueringen. Sak ble fremmet for 
kommunestyret i K-sak 23/10 25.03.2010. Kommunestyret sluttet seg til prinsippene i forslaget. 
 
Med bakgrunn i dette ble rådmann bedt om å oppdatere lover og forskrifter i gjeldende 
delegasjonsreglement. 
Vedlagt ligger gjeldende reglement samt forslag til oppdatert reglement i hht endrete lover, 
forskrifter, retningslinjer, struktur og politiske vedtak.  
Jfr. bla 

• etablering av NAV med påfølgende endringer i enhet Sosial. Sosialtjenesten gikk til 
NAV, barnevernet til Barne- og familieenheten og psykiatri til enhet Helse 

• Etablering av interkommunale ordninger, eks. Salten Brann 
 



Endret tekst fremkommer i understreket kursiv og strøket tekst i gjennomstreket. 
 
Ordfører har lagt inn endringer som innebærer:  

• At Kommunestyret kun tilsetter rådmann, jfr Kommunelovens § 22 
• At AMU skal bestå av 4 representanter fra arbeidsgiver og 4 representanter fra 

arbeidstakerne. Rådmannen oppnevner arbeidsgiverrepresentantene. Det er 
administrasjonssjefen som har det løpende ansvar for arbeidsmiljøet. 

• At forhandlinger etter Hovedavtalen og Hovedtariffavtalen delegeres rådmannen ut fra 
prinsippet om at kommunestyret setter rammer for arbeidsgiverpolitikken og rådmannen 
er utøver 

• Tildeling av tilskudd etter vedtatte retningslinjer delegeres rådmann 
 
 
Saksbehandlers vurdering: 
 
Informasjon om noen endringer: 
 
Generelt: 
Begrepet kommunekasserer eksisterer ikke lenger og er erstattet med begrepet rådmann. 
 
Delegasjon til andre selskap 
Fauske Parkering AS, jfr. F-sak 207/08: 

Fauske Parkering as gis rett til å disponere kommunal eid grunn i 30 år gjeldende fra 01.11.06 som det 

fremgår av regulerings- og bebyggelsesplan til offentlige parkeringsplasser. 

Avtale inngått 23.10.2006 mellom Fauske kommune og Fauske Parkering AS revideres tilsvarende. 

 
I. Delegasjon til folkevalgt organ 
 
1.2 Kommunestyret 
 
1.2.1  er endret til: Ansetter rådmann 
 
1.2.4  er tatt bort, jfr Lov om barneverntjenester. 

Nytt punkt i hht loven er tatt inn under Delegasjon til rådmann under pkt. 1.9 
Det lyder: 
Rådmannen deleres myndighet til å utpeke barnevernets leder, jfr. Lov om barnevern  
§ 2-1,  4. og 5. ledd.  

 
 
2. Delegasjon til interkommunale ordninger 
 
2.4.  Salten brann er tatt inn som nytt pkt 
 
2.5.  IRIS er tatt inn som nytt pkt 

 
 
3. Delegasjon til formannskapet 
 
3.1.1  Tekst flyttet til 3.2.5 Partsammensatt utvalg 
 



3.2.1  Tekst slettet, da dette står i pkt. 3.2.5 
 
3.2.4  Skatter og avgifter 

Når det gjelder nedsettelse og ettergivelse av skatt av billighetsgrunner er 
avgjørelsesmyndigheten iht. § 15-1 i ny skattebetalingslov av 2005, flyttet fra 
kommunale formannskap til et regionalt skatteutvalg administrert av Skatt Nord (SKD 
melding 13/08).  
Dette punktet faller således bort. 

 
3.2.6  Forhandlingsutvalg utgår og tas inn under Delegasjon til rådmann i  

pkt 1.25/ Personalforvaltning med følgende tekst: 
o utvalget gis myndighet til å forhandle på vegne av kommunen i saker om lokal 

lønnsdannelse og saker som gjelder forholdet mellom kommunen som arbeidergiver 
og de ansatte 

 
3.2.7  Arbeidsmiljøutvalg flyttes til Delegasjon til rådmann i pkt 1.25/ Personalforvaltning med 

følgende tekst: 
Arbeidsmiljøutvalget består av 4 representanter fra arbeidergiver og 4 representanter fra 
arbeidstakerne. Rådmannen utpeker de 4 representantene fra arbeidergiver 

 
3.2.10  Tatt inn nytt pkt angående alkohol i hht alkoholpolitiske retningslinjer: 

Formannskapet fatter vedtak om tildeling av kommunal bevilling for skjenking av øl, 
vin og brennevin, heri også bevilling til uteservering av alkohol. 

 
 
4. Delegasjon til ordfører 

Det har vært diskutert om ordfører bør ha anledning til å ta ut stevning. Ordfører ønsker 
ikke at dette delegeres. 

 
 
5. Delegasjon fra kommunestyret til plan- og utviklingsutvalget 
 

Punktene 5.3 til 5.5 er tatt bort og inngår i den generelle innledning til pkt 
6/driftsutvalget. 

 
 
6. Delegasjon fra kommunestyret til driftsutvalget 
 

Innledning er endret til følgende: 
I henhold til kommunestyrets vedtak om den politiske organisasjonsmodellen skal 

driftsutvalget behandle driftssaker. 
 
6.3.1 er tatt bort og nytt kulepunkt i hht loven er tatt inn under Delegasjon til rådmann under 

pkt. 1.1 
• å fordele tilskudd til frivillige organisasjoner mv innenfor vedtatte budsjettrammer og i 

hht vedtatte retningslinjer og utregningsmodeller 
 
6.9  Brann/feiing/parkering er tatt bort da enheten er gått over i annet selskap og 

interkommunal tjeneste 
 



 
II. Delegasjon fra kommunestyret til rådmannen 
 

1.20 er tatt bort da Handelsloven er opphevet og delvis erstattet med brukthandelsloven 
som forvaltes av lensmannen. 

 
Øvrige punkter som er rettet under delegasjon til rådmann er i hht lover, forskrifter, 
retningslinjer, struktur og politiske vedtak.  
 
 
Politisk organisering 
 
Dagens politiske struktur ble vedtatt 10.09.2003 etter en modell fra andre kommuner som hadde 
innført flat struktur.  
 
I det gjeldende delegasjonsreglement, vedtatt februar 2004, ble det imidlertid på mange måter 
delegert og praktisert etter den gamle modifiserte hovedutvalgsmodellen.  
 
I hht kommunelovens § 25 skal alle kommuner ha et Partsammensatt 
utvalg/administrasjonsutvalg. I Hovedavtalens Del B § 4 presiseres nærmere hva utvalget skal 
behandle. Ordfører opplever at en enkelte ganger ikke synes å bruke nok tid i Partssammensatt 
utvalg. Det kan skyldes at en skal gå rett over i formannskapsmøte og at saksmengden blir stor. 
Det kan vurderes å legge Partssammensatt utvalg til egne møtedatoer. 
 
Ordfører vil i egen sak be kommunestyret nedsette ei tverrpolitisk arbeidsgruppe som vil få som 
mandat å evaluere den politiske struktur og foreslå eventuelle endringer. 
 
Når både den nye administrative og politiske struktur er på plass, må delegasjonsreglementet 
tilpasses disse og fremlegges politisk behandling. 
 
 
INNSTILLING : 

 
1. Vedlagte forslag til delegasjonsreglement for Fauske kommune vedtas. 

 
 
PART-017/10 VEDTAK-  26.04.2010 

 
Saken ble utsatt 

 
 
FOR-036/10 VEDTAK-  26.04.2010 

 
Saken utsettes jfr. vedtak i partsammensatt utvalg. 

 
 
FOR-048/10 VEDTAK-  07.06.2010 

 
Saken utsettes ettersom saken ikke har vært behandlet i partsammensatt utvalg. De 
tillitsvalgte tiltrer ikke i møter med arbeidsgiver så lenge streiken pågår. 



 
 
PART-021/10 VEDTAK-  07.06.2010 

 
Saken utsettes. De tillitsvalgte tiltrer ikke i møter med arbeidsgiver så lenge streiken 
pågår. 

 
 
PART-025/10 VEDTAK-  20.09.2010 

 
LOK v/ Lise Gunn Hansen fremmet følgende tilleggsforslag til innstillingen: 
 
I:3 Delegasjon til formannskapet: 

Pkt 3.2.5 formannskapet og minst to tillitsvalgte utgjør Partssammensatt utvalg  

(dette i hht HA del B § 4) 

 

Punkt 3.2.8 Likestillingsarbeid 

Partssammensatt utvalg får ansvar å sørge for at prinsippene i likestillingsloven blir 

fulgt opp. 

 

II Delegasjon fra kommunestyret til rådmann: 

Punkt 1.2.6 Personalforvaltning 

Under strekpunkt – leder av forhandlingsutvalg 

Tillegg: ” Denne funksjonen kan ikke delegeres videre ut til enhetsnivå” 

 
Posisjonen ved Kjell Sverre Jakobsen fremmet følgende tilleggsforslag: 
Dagens forhandlingsutvalg sluttforhandler årets lønnsforhandlinger. 

Tilskuddsordningene til lag og forening beholdes under driftsutvalget 

 
Ved votering ble forslag fra LOK enstemmig vedtatt 
 
Ved votering ble forslag fra posisjonen enstemmig vedtatt 
 
ENDELIG VEDTAK 
 
Innstillingen med endringer ble vedtatt mot 3 stemmer 
 
I:3 Delegasjon til formannskapet: 

Pkt 3.2.5 formannskapet og minst to tillitsvalgte utgjør Partssammensatt utvalg  

(dette i hht HA del B § 4) 

 

Punkt 3.2.8 Likestillingsarbeid 

Partssammensatt utvalg får ansvar å sørge for at prinsippene i likestillingsloven blir 

fulgt opp. 

 

II Delegasjon fra kommunestyret til rådmann: 

Punkt 1.2.6 Personalforvaltning 

Under strekpunkt – leder av forhandlingsutvalg 

Tillegg: ” Denne funksjonen kan ikke delegeres videre ut til enhetsnivå” 

 



 
Dagens forhandlingsutvalg sluttforhandler årets lønnsforhandlinger. 

 

Tilskuddsordningene til lag og forening beholdes under driftsutvalget 

 
 
FOR-061/10 VEDTAK-  20.09.2010 

 
Partsammensatt utvalgs innstilling ble vedtatt med 6 mot 3 stemmer. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
1. Vedlagte forslag til delegasjonsreglement for Fauske kommune vedtas med følgende 
endringer: 
 
I:3 Delegasjon til formannskapet: 

Pkt 3.2.5 formannskapet og minst to tillitsvalgte utgjør Partssammensatt utvalg  

(dette i hht HA del B § 4) 

 

Punkt 3.2.8 Likestillingsarbeid 

Partssammensatt utvalg får ansvar å sørge for at prinsippene i likestillingsloven blir 

fulgt opp. 

 

II Delegasjon fra kommunestyret til rådmann: 

Punkt 1.2.6 Personalforvaltning 

Under strekpunkt – leder av forhandlingsutvalg 

Tillegg: ” Denne funksjonen kan ikke delegeres videre ut til enhetsnivå” 

 
 
Dagens forhandlingsutvalg sluttforhandler årets lønnsforhandlinger. 

 

Tilskuddsordningene til lag og forening beholdes under driftsutvalget 

 
 
KOM-051/10 VEDTAK-  30.09.2010 

 
Siv Anita Johnsen Brekke (AP) foreslo: 
Nest siste avsnitt i innstillingen strykes: ”Dagens forhandlingsutvalg sluttforhandler årets 
lønnsforhandlinger.”  
 
  
Formannskapets innstilling med unntak av nest siste setning ble vedtatt med 23 mot 8 
stemmer. 
Formannskapets innstilling nest siste setning ble vedtatt med 23 mot 8 stemmer avgitt for 
AP’s forslag. 
 
 
VEDTAK: 
1. Vedlagte forslag til delegasjonsreglement for Fauske kommune vedtas med følgende 
endringer: 
 



I:3 Delegasjon til formannskapet: 

Pkt 3.2.5 formannskapet og minst to tillitsvalgte utgjør Partssammensatt utvalg  

(dette i hht HA del B § 4) 

 

Punkt 3.2.8 Likestillingsarbeid 

Partssammensatt utvalg får ansvar å sørge for at prinsippene i likestillingsloven blir 

fulgt opp. 

 

II Delegasjon fra kommunestyret til rådmann: 

Punkt 1.2.6 Personalforvaltning 

Under strekpunkt – leder av forhandlingsutvalg 

Tillegg: ” Denne funksjonen kan ikke delegeres videre ut til enhetsnivå” 

 
 
Dagens forhandlingsutvalg sluttforhandler årets lønnsforhandlinger. 

 

Tilskuddsordningene til lag og forening beholdes under driftsutvalget 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
Utskrift sendes:     
Formannskapssekretær til videre forføyning    
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ØKONOMIMELDING 2/2010  
 
Vedlegg: Ingen 
 
Sammendrag: 
 
Økonomimeldingen viser økonomisk status basert på kjente regnskapstall pr. 31.08. 2010.   
 
I økonomimeldingen inngår også obligatorisk rapportering om finansforvaltningen i tråd med 
forskrift og finansreglement. 
 
Rådmannen signaliserte i forrige økonomimelding at det ville bli framlagt et forslag til 
budsjettregulering i forbindelse med økonomimelding 2. Denne inngår i økonomimeldingen. 
 
Budsjettreguleringen bygger på en grundig gjennomgang av vedtatt budsjett sammenlignet med 
regnskapsstatus pr. 31. august.  
 
Den foreslåtte budsjettreguleringen endrer ikke på nettorammen til resultatenhetene sett under 
ett. Det er derimot økninger både på inntektssiden og utgiftssiden, dette viser behovet for å fange 
opp inntekter og utgifter som ikke var beregnet i opprinnelig budsjett. Det ligger dessuten i 
forslaget en omfordeling mellom enheter som ligger an til mindreforbruk til fordel for enheter 
med merforbruk.  
 
I tillegg til reguleringer innen for driften av resultatenhetene foreslår rådmannen å bruke 
disposisjonsfondet til å dekke inn følgende utgiftsøkninger/inntektsreduksjoner 
 

• Redusert utbytte fra SKS i forhold til forventet  
• Større avdrag på lån i forhold til budsjett 
• Etterbetaling til private barnehager 

 
I tillegg overføres fra disposisjonsfondet, som opplyst om i forbindelse med behandling av 
årsregnskap 2009, manglende avsetning til næringsfondet med kr. 1.540.000,-. 
 
 
Når det gjelder endring i stillinger utfra årets ressurstildeling skole, er disse regulert inn innenfor 
dagens ramme. 



 
Årets utgifter til lønn omstillingsleder dekkes gjennom vakanse i økonomisjefstillingen.  
 
 
RESULTATVURDERING 
 
Driften av resultatenhetene* 
 

  Reg. budsj. Regnskap  Periodisert Avvik 
Forbruk 

i % 

  2 010  hittil Budsjett hittil i år 
hittil i 
2010 

UTGIFTER         - 

Lønn          301 292 638           195 576 471           188 006 606  7 569 865 65 % 

Sosiale utgifter            60 170 478             40 229 434             40 113 652  115 782 67 % 

Kjøp som inngår i kommunal tjenesteprod + 
momskomp           103 897 156             73 873 220             70 364 771  3 508 449 71 % 

Kjøp som erstatter kommunal tjenesteprod            30 223 405             22 537 404             20 148 937  2 388 467 75 % 

Overføringer ekskl. momskomp             35 071 820             25 306 631             23 381 213  1 925 418 72 % 

Sum utgifter 530 655 497 357 523 160 342 015 179 15 507 981 67 % 

            

INNTEKTER           

Salgs- og leieinntekter          -44 261 300           -30 477 613           -25 715 533  -4 762 080 69 % 

Overføringsinntekter ekskl. syke og 
fødselspenger          -43 929 262           -28 008 645           -24 129 175  -3 879 470 64 % 

Sykepenger/fødselspenger          -11 539 478           -10 512 290              -7 392 985  -3 119 305 91 % 

Statstilskudd          -30 660 000           -19 683 067           -20 095 000  411 933 64 % 

Sum inntekter -130 390 040 -88 681 615 -77 332 693 -11 348 922 68 % 

            

Netto utgift 400 265 457 268 841 545 264 682 485 4 159 060 67 % 

 
*I oversikten er ikke medtatt budsjett for selvkostområdene og PPT da disse ikke påvirker det endelige resultatet for 
kommunen ved slutten av året. 
 
I tabellen ovenfor utgjør ikke-budsjettert etterbetaling til private barnehager ca. 3 mill. kr. Tar vi 
hensyn til dette er prognosen at den totale rammen for enhetene fortsatt holder seg innenfor 
budsjett. Dette framgår også av de foreslåtte budsjettreguleringer, der netto rammen for den 
ordinære driften av enhetene ikke økes.  
 
 
RESULTATENHETENES RAPPORTERING 
Nedenfor kommenteres enheter der nettorammene forslås økt sammenlignet med opprinnelig 
budsjett. 
 
Kosmo oppvekstsenter 
Forventede tilskudd og overføringer viser seg å være for høyt budsjettert for 2010 og må 
reduseres med 635.000,-, samtidig kan lønnsutgiftene reduseres med 280.000,- . Nettorammen 
foreslås derfor økt med 355.000,-. 
 
Vestmyra barnehage 



Opprinnelig budsjett viser seg å være for optimistisk på flere poster. Lønn og sosiale utgifter må 
økes med 220.000,-. På inntektssiden er anslaget på sykepenger for høyt og foreslås redusert med 
250.000,-. Tilsvarende gjelder også andre overføringsinntekter som foreslås redusert med 
250.000,-, Diverse inntekter foreslås økt med 95.000 Nettorammen foreslås dermed økt med 
475.000,-. 
 
Barne og familieenheten 
Innenfor barnevern er det store utfordringer. Flere nye tunge saker er meldt inn. Dette bidrar til 
at den opprinnelige budsjettrammen ligger an til overskridelse. 
 
Årsaken til overskridelsene er først og fremst at flere nye omsorgsovertakelser medfører stor 
økning i utgiftene til fosterhjemsgodtgjørelse med tilhørende utgiftsdekninger.  De nye 
omsorgsovertakelsene medfører også merforbruk på overtid. 
 
Ekstra stillinger ble etter orientering i formannskapet mars 2010 tilført utover budsjettrammen, 
dette for å avhjelpe den store sakspågangen, og for å hindre fristoverskridelser. Disse er nå 
forlenget ut året.  
 
Videre påløper advokatutgifter til en pågående sak som Fauske kommune tapte i første instans. 
Denne saken er anket, endelig dom faller i løpet av året. 
 
En del av de økte utgiftene innenfor barnevern dekkes inn innenfor enhetens rammer ved blant 
annet reduksjon i lønnsutgiftene på grunn av at to helsesøsterstillinger har stått vakante fram til 
nå. 
 
Budsjettet til barne og familieenheten foreslås regulert som følger: 
 
Utgifter: 
Økning fast lønn barnevern 0,900 mill. kr. 
Økning lønn overtid 0,100 mill. kr. 
Økning fosterhjemsgodtgjørelse 1.000 mill. kr. 
Økning lønn avlastere 0,150 mill. kr. 
Reduksjon lønn helsestasjon -0,580 mill. kr. 
Reduksjon lønn ped. tjenester -0,200 mill. kr. 
Økning utgifter til utgiftsdekning fosterhjem 0,625 mill. kr. 
Økning utgifter til statlige institusjoner 0,700 mill. kr. 
Økning utgifter til andre kommuner mm 0,700 mill. kr. 
Økning utgifter til advokat 0,200 mill. kr. 
Netto utgiftsøkning 3,595 mill. kr. 
 
 
Inntekter:  
Økte refusjoner fra staten 0,550 mill. kr. 
Økning sykepenger 0,340 mill. kr. 
Netto inntektsøkning 0,890 mill. kr. 
  
Netto økning budsjettramme: 2,705 mill. kr. 
    
 
Helsetunet 2 
Som rådmannen signaliserte i økonomimelding 1, ble det relativt tidlig på året tydelig at det ville 
bli svært vanskelig å holde driften innenfor rammen. Dette kommer klart fram etter den grundige 



gjennomgangen av status pr. 31. august. Årsaken skyldes delvis at enheten har hatt inne ekstra 
ressurskrevende pasienter på Rehab.-avdeling, og delvis at budsjettet var lagt for lavt i 
sammenlignet med Helsetunet 1. Mesteparten av forventet merforbruk kan derfor reguleres inn 
ved å redusere nettorammen for Helsetunet 1. Netto økning blir derfor kun ca. 200.000.- for de to 
institusjonene til sammen. 
 
 
Oppsummering alle enheter 
Som gjennomgangen ovenfor viser er det fire enheter som ligger an til større 
budsjettoverskridelser. For barn og familieenhet og Helsetunet 2 har dette vært meldt tidligere 
noe rådmannen også kommenterte i økonomimelding 1. Når det gjelder Vestmyra barnehage og 
Kosmo oppvekstsenter skyldes budsjettavvikene at inntektssiden var for optimistisk budsjettert.  
 
De øvrige resultatenhetene ligger enten an til større inntekter/reduserte utgifter eller ubetydelige 
endringer i forhold til opprinnelig budsjett.  
 
Merinntekter fordeler seg på økte brukerbetalinger, økte statstilskudd/refusjoner og økte 
sykepengerefusjoner. 
 
 
FELLESOMRÅDER: 
Rådmannen signaliserte i økonomimelding 1 at de 4,59 årsverkene som var lagt inn som 
budsjettert nedbemanning i budsjettet på ansvar 8900 Felles ville bli foreslått inndekket i 
førstkommende budsjettregulering innenfor rammen. I vedlagte budsjettregulering er dette 
foreslått inndekket innenfor nåværende nettoramme. 
 
Skatt og rammetilskudd 
I forhold til budsjettering av skatt og rammetilskudd benyttes KS´s prognosemodell. 
Siste prognose viser at vi fortsatt ligger i tråd med budsjett for disse inntektene.   
 
Eiendomsskatt 
For eiendomsskatt ligger vi i tråd med budsjett. 
 
Konsesjonskraft 
Utviklingen til nå er i tråd med budsjett. 
 
Aksjeutbytte 
Redusert uttak fra magasinene i 2009 gjør utslag på SKS´s resultat og dermed på årets utbytte. 
Mens vi de siste årene har inntektsført utbytte rundt 10-12 mill., ble årets utbytte bare 7,7 mill. 
Dette medfører at budsjettet må reduseres med 3,3 mill. for å balansere. 
 
 
Renter og avdrag 
Som nevnt innledningsvis viser budsjetterte avdragsutgifter seg å være ca. 2 mill. kr. for lavt 
budsjettert. Dette beløpet foreslås inndekket med bruk av disposisjonsfondet.  
 
Rentenivået er i budsjettet anslått til 3 %. Vi har på hoveddelen av porteføljen ligget godt under 
dette nivået. Selv om et nytt fastrentelån på 76 mill. kr. ble tatt opp i juni med en rente på 3,82 % 
er det likevel rom for å redusere budsjetterte renteutgifter noe. Rådmannen har i forslag til 
budsjettregulering redusert utgiften med 500.000,-. 



 
 
Kommunens tilskudd til private barnehager  
Anslaget for kommunal andel tilskudd til private barnehager er for lavt budsjettert. Dels skyldes 
dette at for stor andel kostnader til administrasjon har vært tatt med i beregningsgrunnlaget 
tidligere år, og dels at det har kommet nye private barnehager i 2010. Etterbetaling på grunn av 
for lite utbetaling i 2009 utgjør 3 mill. kr. og økt tilskudd i 2010 forhold til tidligere anslag utgjør 
1,8 mill. kr. Rådmannen ser behovet for en grundig gjennomgang av området og vil  fremme 
egen sak rundt dette senere i høst. 
 
Rådmannen har i forslag til budsjettregulering av forsiktighetshensyn foreslått å dekke inn de 3 
mill. kr. som gjelder 2009 ved bruk av disposisjonsfondet. Resterende dekkes innenfor den totale 
driftsrammen. 
 
 
Oversikt endringer i regnskapets hovedposter som følge av foreslått budsjettregulering: 
 
 

10 LØNN 4 992 665        

11 SOSIALE UTGIFTER -341 612          

20 KJØP SOM INNGÅR I KOMM. TJENESTEPROD. 3 832 000        

30 KJØP SOM ERSTATTER KOMM. TJENESTEPROD. 395 947            

40 OVERFØRINGSUTGIFTER 5 096 500        

1500 RENTEUTGIFTER -500 000          

1520 AVDRAGSUTGIFTER 2 000 000        

1550 AVSETNING TIL NÆRINGSFONDET 1 540 000        

Sum utgifter 17 015 500      

60 SALGS OG LEIEINNTEKTER -3 925 000       

70 OVERFØRINGSINNTEKTER -3 929 000       

71 REFUSJON SYKE OG FØDSELSPENGER -2 733 000       

80 STATSTILSKUDD 111 500            

1900 AKSJEUTBYTTE 3 300 000        

1940 BRUK AV DISPOSISJONSFOND -9 840 000       

Sum inntekter -17 015 500      
 
FORSLAG TIL BUDSJETTREGULERING 1/2010 
Feil! Ugyldig kobling. 
 
 
OPPFØLGING ENKELTSAKER MED DIREKTE BUDSJETTKONSEKVENSER I 
KOMMUNESTYRETS BUDSJETTVEDTAK 2010 
 
Tiltak for å gjennomføre kommunens Seniorplan 
Inntil kr. 550.000 fordeles til ekstra fridager til alle fast ansatte over 62 år. Antall fridager gis i 
relasjon til stillingsstørrelse, i 100 % stilling gis 5 dager. Det avsatte beløp skal gå til 
vikarinnleie.  
   



1.2. Inntil kr. 450.000 skal brukes til aktuelle tilretteleggingstiltak i enhetene. Enhetene skal i 
samråd med aktuelle ansatte over 62 år kommer fram til konkrete tiltak. 
Enhetene tilføres et beløp forholdsmessig etter antall ansatte over 62 år, for 100 % stilling gis kr. 
7.500. 
 
Helsereiser  
Helsereiser for eldre i Fauske kommune gjennomføres i perioden 17. september til 1. oktober 
2010. 21 eldre reisedeltagere skal reise til Kemer i Tyrkia. Dette er kalt ”Helseferden”. Flere av 
disse har hjelpebehov i dag. For å gi støtte og bistand til disse vil det følge med 4 reiseledere 
med bakgrunn fra hjemmetjenesten i Fauske. Responsen blant de eldre på Fauske har vært 
formidabel med over 40 interesserte til opprinnelig 15 plasser (flyseter). På grunn av stor 
interesse ble antall plasser økt til 25 hvorav 4 av disse plassene går til reiseledere 
 
Skolemateriell  
Økt satsing på skolemateriell et viktig bidrag i å heve standarden på undervisningsmateriell for 
de 7 skolene på Fauske. Tildelte ekstraressurser er fordelt til skolene basert på andel av det totale 
elevtall i skolene på Fauske og det er opp til rektor å disponere dette iht. skolens behov. 
 
Økte tilskudd til kultur/lag og foreninger 
Sak om fordeling ble behandlet i driftsutvalget 7. september. Det henvises til denne saken for 
detaljer om fordelingen av tilskuddene.  
 
Fauskes Gårdshistorie 
Etter anbudsrunde er forfatter nå engasjert. 
 
Klimaplan/miljø/ENØK 
Forslag til plan er nå under sluttføring. Planen skal opp i planutvalget i oktober 
 
 
FINANSFORVALTNING 
I henhold til Forskrift om finansforvaltning samt Fauske kommunens finansreglement skal 
rådmannen minst to ganger i året rapportere til kommunestyret vedrørende kommunens 
finansforvaltning. Rådmannen vil heretter ta denne rapporteringen med som en del av 
økonomirapportene til kommunestyret. 
 
Fauske kommunes finansforvaltning består av tre deler: 
 

• Forvaltning av kortsiktig likviditet 
• Forvaltning av langsiktig likviditet 
• Forvaltning av gjeldsportefølje 

 
 
 
KORTSIKTIG LIKVIDITET 
 
Bankinnskudd 
Samlet innskudd i bank utgjorde pr. 31.03. 2010, ca. 70 mill. kr. Av disse er 45 mill. kr. midler 
som skriver seg fra ekstraordinært utbytte/aksjesalg SKS 2009. Disse er plassert i 
Nordlandsbanken, med en rente på 2,6 %. I forbindelse med kjøp av aksjepost i SKS vil ca. 14 
mill. kr. av disse gå med til å finansiere dette kjøpet 



   
Resten er i hovedsak driftslikvider og bankinnskudd skattetrekk og varierer fra måned til måned i 
forhold til lønnsutbetalinger, mottak av rammetilskudd og skatteinngang. Disse kontiene er 
hovedsak knyttet til 3 måneders Nibor-rente med fradrag fra 0-0,5%. Når dette skrives er Nibor-
renten 2,6. Med fradrag utgjør gjennomsnittlig rente ca. 2,35-2,40% 
 
 
LANGSIKTIG LIKVIDITET 
 
Aktiv forvaltning 
Risikoprofilen på midlene som er plassert i aktiv forvaltning er i samsvar med 
finansreglementets fastsatte risikoprofil. Dette er senest bekreftet av alle forvalterne i mars 2010.  
 
Siden forrige rapportering har det skjedd en større endring i kommunens samlede portefølje. 
Hele plasseringen gjort med bakgrunn i kvotekraft er realisert. Dette gjelder plasseringer i 
Sparebank1 Securities, Pareto og Storebrand. Når dette skrives er ikke det endelige 
sluttoppgjøret klart. Våre anslag viser 
 
 

AnskaffelseskostMarkedsverdi foreløpig verdi Total avkastning Herav gevinst

siste årskifte realisasjon hele perioden 2010

Pareto 20 000              21 463              21 399               1 399                   -64                     

Sparebank 1 Securities 20 000              19 114              19 508               -492                     394                    

Storebrand kapital 20 000              21 406              21 995               1 995                   589                    

Sum 60 000              61 983              62 902               2 902                   919                     
 
 
Dette betyr at inntektsført realisert avkastning for disse plasseringene vil utgjøre ca. 900.000 kr i 
2010. 
 
Nedenfor vises utviklingen på plasseringene som gjelder hjemfall. Som tabellen viser er 
situasjonen pr. 31. august at verdien på plasseringen er økt med 959.000 kr. siden årsskiftet. 
 
 

Verdi Verdi Verdi Urealisert

årsskifte juli august gevinst pr dato

Hjemfallsfond plassering Pareto 44 150              44 528              44 902               752                       

Hjemfallsfond plassering SB1 Securities 17 767              17 915              17 974               207                       

Sum 61 917              62 443              62 876               959                        
 
 
GJELDSPORTEFØLJE 
Hovedtyngden av kommunens gjeld er nå slått sammen til et lån i Kommunalbanken. Dette lånet 
utgjør pr. dato ca. 310 mill. kr. Hele lånet ligger på flytende rente. Kommunens risikoprofil 
tilsier at vi fortløpende vurderer dette opp mot fast rente på deler av lånet. Et nytt lån pålydende 
76 mill. ble tatt opp i juni. Lånebeløpet var i tråd med Kommunestyrets budsjettvedtak for 2010. 
Etter en tilbudsforespørsel til de lokale bankene samt Kommunalbanken og KLP-
Kommunekreditt ble det inngått en 5 årig fastrenteavtale med Kommunalbanken med en effektiv 
rente på 3,82. Dette er etter rådmannens vurdering en meget god fastrenteavtale.  
 



I budsjett 2010 er det lagt inn en forventet gjennomsnittsrente på 3,0 %. For perioden september 
til desember er vi garantert en rente på 2,6 % på 80 % av låneporteføljen. For fastrentelånet vil 
det som nevnt påløpe en rente på 3,82 % for perioden juni-desember. Totalt sett ligger vi 
innenfor budsjett på rentekostnadene. 
 
 
 
INVESTERINGSREGNSKAPET 
 
Nedenfor følger en gjennomgang av status pågående investeringsprosjekter 
 
 
Sulitjelma skole  
Videre føringer for prosjektet må avklares. 
Det ble gjennomført en konkurranse på prosjekteringsoppdraget for skolen. Anbydere ble valgt, 
men ikke antatt da det kom varsel om innsigelse til reguleringsplan. Vedståelsesfristen til 
tilbydere er utgått.  
 
Inngåtte kontrakter 
Det er inngått avtale med arkitekt. Denne kan avbrytes om prosjektet stoppes eller videreføres 
om prosjektet starter opp igjen.  
 
Økonomi. 
Til nå er forbruk, forpliktet og antatte kostnader tilsammen kr. 1,6 mill. 
 
Videre føringer for prosjektet må avklares. 

• Reguleringsplan er lagt ut til offentlig ettersyn. Riksantikvaren har avholdt befaring i 
Sulitjelma og vil innen 1. oktober avgi en uttalelse om gammelskolens verdi som 
bevaringsobjekt. 

• Endringer på fremdriftsplan gjøres når avklaring om prosjektet foreligger. 
• Målebrev på tomt er tinglysning og oversendt Statskog. Kjøpesum for tomt er 50 707,- 

 
 
Vestmyra skole fase II 
Pågående arbeid. 
Det pågår nå arbeider med videreføring av skisseprosjektet fram mot revidert skisseprosjekt. 
 
Arbeid kommende periode. 
Fortsette arbeidet med skisseprosjektet med siktemål å få dette avsluttet. 
 
Fremdrift status. 
Framdriften ligger noe etter forslag til plan som ble utarbeidet i mai. Dette forklares vesentlig 
med at brukermedvirkning har vært vanskelig siden 20. juni på grunn av ferietid hos 
lærerpersonale. 
 
Arbeidet intensiveres nå for om mulig å ta inn noe av det som er tapt. 
 
Revidert framdriftsplan vil bli lagt inn i revidert skisseprosjekt. 
 
Inngåtte kontrakter 



Det er bare inngått kontrakt med arkitekt for arkitektarbeidene og prosjekteringsledelsen. 
 
Øvrige planleggingskontrakter vil bli basert på en tilbudsrunde etter ferdigstillelse av revidert 
skisseprosjekt. 
 
Økonomi 
På grunn av prosjektets framdriftsmessige status, er i skisseprosjektfasen, er det ikke mulig å 
melde om økonomi i forhold til en ramme. 
 
I det videre arbeidet legges det imidlertid opp til å utforme prosjektet innenfor den rammen som 
er satt på totalt kr 120 mill. 
 
Avvik 
Følgende avvik er meldt i forhold til vedtatt prosjekt: 
 
Utarbeidelse av revidert skisseprosjektet er forsinket, men det prøves å intensivere arbeidet for å 
ta inn tapt tid. 
 
Midlertidig areal for undervisning i byggeperioden 
Det jobbes for tiden med alternative løsninger på denne utfordringen 
 
 
Valnesfjord skole/ flerbrukshall 
Program / mulighetsstudie 

• Det har vært gjort en gjennomgang av bygningsmasse ved skolen og laget en 
mulighetsstudie med forslag for hva som bør gjøres. I dette arbeidet er det avholdt møter 
der styreleder for flerbrukshall har vært medvirkende. Et eventuelt samarbeid med en 
flerbrukshall vil gi besparelser på arealer i skolebygning. Studien viser hvilke arealer det 
kan samarbeides om, men det er ikke gjort en nærmere studie på hvordan dette kan løses i 
praksis. Når det gjelder flerbrukshallen vil rådmannen komme tilbake med egen sak i 
forbindelse med budsjett 2011 

 
 
Bygging av boliger 
Følgende prosjekter inngår i budsjett 2010: 

• Torggt 16: Plantegninger er på det nærmeste ferdige og reguleringsplanen er under 
sluttbehandling. 

• Byggestart forventes i løpet av 1. hå 2011. 
 

• Blåskjellveien: Planarbeidet for bygging av 6 utleieleiligheter pågår og  
anbudsinnbydelse vil bli sendt ut i løpet av september. Kostnadsoverslaget utgjør ca 6 
mill kr. og Husbanken har innvilget tilskott til byggingen med 1,23 mill kr 

 
• Tareveien: Det planlegges fullstendig rehabilitering av de 3 leilighetene i denne boligen. 

Kostnadsramme er satt til 2,7 mill kr. Husbanken har gitt tilskudd med 0,65 mill kr til 
dette  

 
 
Erikstad Kirkegård 
Avventes tilbakemelding fra kirkelig fellesråd 



 
 
Landledning i Vatnbygda: 
Ledningen er ferdig anlagt ca 630 m. av totalt ca. 1400 m. Foreløpige medgåtte midler kr. ca. 6 
mill (inkludert materiell). Ferdigstillelse av prosjektet vil bli lagt ut til konkurranse i løpet av 
høsten 2010. Prosjektet er budsjettkalkulert til kr.3,5 mill.  
 
 
Rehabilitering vannforsyning Sulitjelma: 
Rehabilitering av vannledning ble igangsettes medio mai i Bursi.  
 
 
Rehabilitering vannledning Medås: 
Utført 
 
 
Ny overføringsledning Kosmo - Bringsli. 
Første etappe ferdig ca. til NAF glattkjøringsbane. Planlegger oppstart etappe 2 vinteren 
2010/11.  
 
 
Valnesfjord vannbehandlingsanlegg: 
Tomten er under oppførelse i egen regi. Sterner Aqua Tec leverte som eneste leverandør tilbud 
til prosessutstyr (ozon). Kontrakt blir signert 13.04.10. Konkurranse for leverandør av bygg vil 
bli lyst ut i løpet av september 2010. Anlegget er budsjettkalkulert til kr. 21 mill.  
 
 
Overføringsledning Gryttingveien - Krokdalsmyra. 
Arbeidet er igangsatt juli 2010. Forventes ferdigstilt oktober 2010.  
 
 
Rehabilitering Fauske: 
Utskifting ledningsnett, kummer, armatur samt rehabilitering av trykkøkningsstasjoner i Sjåheia 
og Leivset.  
 
 
Sulitjelma Fjellandsby: 
Vei, vann og avløpsarbeidet er fullført. Etter overtakelsen er det avdekt en del mangler som må 
utrettes av utbygger før anlegget er å regne som endelig overtatt. Fauske kommune har bedt om 
et avklaringsmøte  med Gunvald Johansen Bygg AS  
 
 
Avløpsrensing Sulitjelma: 
Skisseprosjekt er levert av Norconsult. Utarbeidelse av forprosjekt er satt i bestilling.  
 
 
Rehabilitering avløp Sulitjelma: 
Samtidig som vannledning blir renovert i Bursi blir avløpsledningen renovert.  
 



 
Rehabilitering pumpestasjoner: 
P-3 (v/brannstasjonen) renoveres.  
 
 
Veipakke 2010: 
Etter anbudsfristens utløp var det innkommet to anbydere til opprusting grusveier, henholdsvis 
SA Anlegg og A. Moan AS. SA Anlegg vant konkurransen på Grønåsveien, Vassryggen og 
Tortenliveien. En anbyder meldte seg for asfaltering kommunale veier (Nordasfalt). Arbeidene er 
igangsatt.  
 
Pga. større kostnader på asfaltarbeider enn kalkulert vil reasfaltering av Kirkeveien (kr.150.000,-
) utgå. Opprusting av Medliveien vil bli redusert fra kr.450.000,- til ca. kr.100.000,- Medliveien 
var prioritert hovedsakelig pga. at det befant seg ett gårdsbruk ved enden av veien. Dette 
gårdsbruket er nå nedlagt, og behovet for full opprustning er dermed endret. Ny kulvert er anlagt 
på Fagermo, Sulitjelma. 
 
 
Rassikring Mons Pettervn: 
Den 08.04.2010. gikk det steinras ved Mons Pettervn.. i Sulitjelma som medførte at to boliger 
måtte evakueres. Jordvoll er ferdig bygd. Medgåtte kostnader kr. 140.580,-  
 
 
Greplyngveien:  
Gatelys ferdig anlagt. Asfaltering gjenstår.  
 
 
Boligfelt Finneidlia 2: 
Montering av gatelys (LED) vil bli montert nov/des 2010.  
 
 
Aksjon skolevei: 
Midler fra Aksjon skolevei er prioritert brukt til å anlegge fortau langs Erikstadveien fra krysset 
Erikstadveien - RV-80 til krysset Erikstadveien – Bentevassveien. 
Total finansiering kr. 1,3 mill. Av dette dekkes inntil kr. 1,109 mill av Nordland fylkes 
trafikksikkerhetsutvalg. Kr. 0,2 mill dekkes av kommunalt låneopptak. Medgåtte kostnader kr. 
1.092.000,- 
 
 
Fortau Valnesfjord sentralskole: 
Midler til Aksjon skolevei 2010 er prioritert til fortau til Valnesfjord sentralskole. Total ramme 
kr. 0.921mill. Tilskudd er innvilget og vil utgjøre 80% (kr.0,7 mill). Pga. innsigelser fra 
grunneiere er ikke prosjektet igangsatt, og vil bli utsatt til avståelse av grunn er avklart. 
Varsel om utsettelse er sendt NFK.  
 
 
OPPSUMMERING/KONKLUSJONER 
Forslaget til budsjettreguleringer i tilknytning til denne økonomimeldingen bidrar til å redusere 
avviket mellom bruttotallene i budsjett og regnskap. For å saldere redusert aksjeutbytte, økte 
avdrag samt etterbetaling til private barnehager foreslår rådmannen å bruke 9,84 mill. kr. av 



disposisjonsfondet. Disposisjonsfondet vil etter dette (med tillegg for budsjettert avsetning på 2,7 
mill. kr.) utgjøre 18,15 mill. kr. Øvrige reguleringer i budsjettet gjøres innenfor den opprinnelige 
nettorammen i budsjettet.  
 
Rådmannen vil fortsatt følge enhetene tett på økonomisiden og vil om nødvendig legge fram en 
budsjettregulering på slutten av året for å fange opp endringer i forhold til det som er kjent på 
dette tidspunkt. 
 
 
INNSTILLING : 

 
1. Økonomimelding 1/2010 tas til etterretning. 
2. Forslag til budsjettreguleringer vedtas 

 
 
FOR-062/10 VEDTAK-  20.09.2010 

 
Innstillingen ble vedtatt med 5 mot 4 stemmer. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 

1. Økonomimelding 1/2010 tas til etterretning. 
2. Forslag til budsjettreguleringer vedtas 

 
 
KOM-052/10 VEDTAK-  30.09.2010 

 
Formannskapets innstilling ble vedtatt med 18 mot 13 stemmer. 
 
VEDTAK: 

1. Økonomimelding 1/2010 tas til etterretning. 
2. Forslag til budsjettreguleringer vedtas 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Enhetsledere    
Fylkesmannen i Nordland Moloveien 10 8002 BODØ 
Kommunalsjefer    
Personalsjef    
Regnskapssjef til videre 
forføyning 

   

Rådmann    
Økonomisjef    
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Sak nr.:    063/10 FORMANNSKAP Dato:  20.09.2010 
 053/10 KOMMUNESTYRE  30.09.2010 
 
 
 
FINANSREGLEMENT FOR FAUSKE KOMMUNE  
 
Vedlegg: 1. Gjeldende finansreglement 

2. Forslag til nytt finansreglement 
3. Uavhengig vurdering fra revisor datert 09.09.2010 

 
Saksopplysninger: 
 
Kommunal- og regionaldepartementet fastsatte 9.6.2009 med hjemmel i kommunelovens § 52 
nr. 2 ny forskrift om kommuners og fylkeskommuners finansforvaltning.  Forskriften avløser 
tidligere forskrift av 5.3.2001. Den nye forskriften trådte i kraft fra 1. juli 2010. 
 
Bakgrunnen for den nye forskriften er i stor grad de erfaringene man gjorde seg i forbindelse 
med den såkalte Terra-saken. 
 
Saksbehandlers vurdering: 
 
Det framlagte forslaget til finansreglement er en tilpasning av tidligere vedtatte i forhold til de 
nye kravene i forskriften.  
 
Fauske kommunes finansforvaltning har hatt målsetning om lav til moderat risikoprofil, og nytt 
forslag til reglement medfører en ytterligere innstramming i forhold til dette ved at vektingen av 
aksjer i porteføljen reduseres fra inntil 50 % ned til maks 35 % andel. 
 
Det er videre tatt inn et avsnitt om bufferfond. Hensikten med dette er å unngå at urealiserte 
verdiendringer i for stor grad skal påvirke kommunens ordinære drift, slik vi har sett de siste 
årene. Inntekter i form av urealiserte verdiøkninger/ verdireduksjoner bør kunne reguleres mot et 
eget fond beregnet til dette formålet. 
 
Endringene forøvrig ligger hovedsakelig innenfor kontroll, overvåkning, 
rapportering/oppfølging. Disse endringene inkluderer blant annet rutine for håndtering av avvik, 
samt om regelmessig revidering av reglementet, med minimumskrav om en gang pr. 
kommunestyreperiode. 
 
Finansforskriften gjelder for kommunesektoren, herunder også for kommunale foretak og 
interkommunale virksomheter og samarbeidsordninger etter kommunelovens § 11 og § 27.  
 
 



Før reglementet vedtas i kommunestyret skal det være vurdert av uavhengig instans med 
kunnskap om finansforvaltning. Reglementet er framlagt for Salten Kommunerevisjon som 
mener at det tilfredsstiller kommunelovens og forskriftens krav. 
 
INNSTILLING : 

 
Kommunestyret vedtar nytt finansreglement for Fauske kommune. 
 
Reglementet iverksettes fra 1.oktober 2010. 

 
 
FOR-063/10 VEDTAK-  20.09.2010 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
Kommunestyret vedtar nytt finansreglement for Fauske kommune. 
 
Reglementet iverksettes fra 1.oktober 2010. 

 
 
KOM-053/10 VEDTAK-  30.09.2010 

 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
Kommunestyret vedtar nytt finansreglement for Fauske kommune. 
 
Reglementet iverksettes fra 1.oktober 2010. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Regnskapssjef til videre forføyning    
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RULLERING AV LØNNSPOLITISK PLAN  
 
Vedlegg: Gjeldende Lønnspolitisk plan 

Forslag til ny Lønnspolitisk plan 
 
Sammendrag: 
 
I henhold til K-vedtak 13.03.08 i sak 98/08 skal den lønnspolitiske planen være retningsgivende 
og veiledende for lokal lønnsfastsetting i kommunen. Den skal rulleres og harmoniseres med 
sentralt inngåtte tariffavtaler. 
 
I henhold til Lønnspolitisk plans pkt 1.3.3  

 
1.3.3 Utvikling av den lokale lønnspolitikken  
Den lokale lønnspolitikken i Fauske kommune utvikles i en prosess mellom administrativ ledelse og 
arbeidstakerorganisasjonene før endelig politisk godkjenning.  

 
legger rådmannen fram vedlagte forslag til ny lønnspolitisk plan. 
 
Den er justert i hht ny Hovedtariffavtale pr. 01.05.2010.  
Videre er den forenklet i den forstand at siteringer fra Hovedtariffavtalen og Hovedavtalen nå er 
begrenset til det som er nytt i 2010. 
 
Endret og/eller ny tekst fremkommer i understreket kursiv og strøket tekst i gjennomstreket. 
 
 
INNSTILLING : 

 
1. Forslag til ny lønnspolitisk plan godkjennes og gjøres retningsgivende og veiledende 

for lokal lønnsfastsetting i Fauske kommune.  
 
 
PART-026/10 VEDTAK-  20.09.2010 

 
Rådmann endret kap 4 i forslag til Lønnspolitisk plan i hht K-vedtak i sak 158/08: 
 

Planen skal være retningsgivende og veiledende for lønnsfastsettelse i kommunen. 

Den skal rulleres og harmoniseres med bl.a. sentralt inngåtte tariffavtaler. 



 

Kommunen som arbeidsgiver gis en frihet til å bruke lønnssystemet aktivt i sin 

personalpolitikk. Det er åpnet for at individuell vurdering og dermed 

resultatoppnåelse kan belønnes gjennom lønnsøkning. 

 

Det vesentligste av kommunale arbeidstakeres lønnsutvikling vil fortsatt fastsettes 

i sentrale forhandlinger. Lokale forhandlinger og lokal lønnsfastsettelse vil være 

et supplement. 

 

Ordførers godtgjørelse reguleres fra samme tidspunkt som rådmannens lønn 

reguleres. 

 

UNIO fremmet følgende endringsforslag: 
Trinn 5 
Min.avl:  kr. 450.000 
Trinn 6 
Min.avl: kr 528.000 

 
Felleslista fremmet følgende endringsforslag: 

Punkt 2.4.2 andre avsnitt endres til:  

I Fauske kommune er alle ledere som er tildelt vesentlige arbeidsgiverfunksjoner 

plassert i kapittel 3. Derimot har Fauske kommune fagledere med vesentlige 

arbeidslederoppgaver. Disse bør avlønnes høyere enn de dem er satt til å lede. 

Dette gis som et funksjonstillegg og følger stillingen. 

 

Punkt 3.2.2.5  

Utgår da kriterier er ufullstendig 

 
Ved votering:  
Innstillingen med rådmannens endring i kap 4 ble satt opp mot  
Felleslistas endringsforslag til punkt 2.4.2  
Rådmannens innstilling ble vedtatt mot 3 stemmer 
 
Innstillingen med rådmannens endring i kap 4 ble satt opp mot  
Felleslistas endringsforslag til punkt 3.2.2.5  
Rådmannens innstilling ble vedtatt mot 3 stemmer 
 
Innstillingen med rådmannens endring i kap 4 ble satt opp mot  
endringsforslagene fra UNIO   
Rådmannens innstilling ble vedtatt mot 3 stemmer 

 
ENDELIG VEDTAK-  20.09.2010 
Rådmannens endrete innstilling der kap 4 i forslag til Lønnspolitisk plan er i hht K-
vedtak i sak 158/08: 
 

Planen skal være retningsgivende og veiledende for lønnsfastsettelse i kommunen. 

Den skal rulleres og harmoniseres med bl.a. sentralt inngåtte tariffavtaler. 

 



Kommunen som arbeidsgiver gis en frihet til å bruke lønnssystemet aktivt i sin 

personalpolitikk. Det er åpnet for at individuell vurdering og dermed 

resultatoppnåelse kan belønnes gjennom lønnsøkning. 

 

Det vesentligste av kommunale arbeidstakeres lønnsutvikling vil fortsatt fastsettes 

i sentrale forhandlinger. Lokale forhandlinger og lokal lønnsfastsettelse vil være 

et supplement. 

 

Ordførers godtgjørelse reguleres fra samme tidspunkt som rådmannens lønn 

reguleres. 

 
 
KOM-054/10 VEDTAK-  30.09.2010 

 
Siv Anita Johnsen Brekke (AP) foreslo følgende endring: 
3.5 Rammer for lokale lønnsplasseringer 
Trinn 1 Rådmann 
Minimum kr. 50.000 høyere enn kommunalsjef – strykes. 
 
 
Partsammensatt utvalgs innstilling ble enstemmig vedtatt. 
AP’s endringsforslag ble forkastet med 26 mot 5 stemmer. 
 
 
VEDTAK: 
Forslag til ny lønnspolitisk plan godkjennes og gjøres retningsgivende og veiledende for 
lokal lønnsfastsetting i Fauske kommune med endring i kap 4 i forslag til Lønnspolitisk 
plan er i hht K-vedtak i sak 158/08: 
 

Planen skal være retningsgivende og veiledende for lønnsfastsettelse i kommunen. 

Den skal rulleres og harmoniseres med bl.a. sentralt inngåtte tariffavtaler. 

 

Kommunen som arbeidsgiver gis en frihet til å bruke lønnssystemet aktivt i sin 

personalpolitikk. Det er åpnet for at individuell vurdering og dermed 

resultatoppnåelse kan belønnes gjennom lønnsøkning. 

 

Det vesentligste av kommunale arbeidstakeres lønnsutvikling vil fortsatt fastsettes 

i sentrale forhandlinger. Lokale forhandlinger og lokal lønnsfastsettelse vil være 

et supplement. 

 

Ordførers godtgjørelse reguleres fra samme tidspunkt som rådmannens lønn 

reguleres. 

 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Personalsjef til videre forføyning    
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MELDING - FAUSKE BYDRIFT - RAPPORT FRA ARBEIDSGRUPPE  
 
Vedlegg: Rapport 
 
Sammendrag: 
 
Se vedlegg. 
 
 
 
KOM-044/10 VEDTAK-  17.06.2010 

 
Siv Anita Johnsen Brekke (AP) foreslo: 
Enhet VVA drives i h.h.t. dagens drifts-/organisasjonsform. 
 
Arne B. Vaag (V) foreslo på vegne av posisjonen: 
Kommunestyret tar rapporten fra arbeidsgruppa til orientering. Det vil bli arbeidet videre 
med denne saken fram til neste kommunestyremøte i slutten av september 2010. 
 
Jørn Stene (FL) foreslo og vegne av FL og AP: 
Kommunestyret tar rapport datert 17.03.2010 til orientering. 
Kommunestyret konstaterer at dagens enhet VVA er en meget veldrevet enhet når det 
gjelder både utførelse av oppgaver og i forhold til budsjett og regnskap. Kommunestyret 
ser derfor ikke behov for å endre dagens organisering av denne enhet. Kommunestyret 
ber imidlertid om at rådmannen så snart som mulig, gjennomfører sin varslede endring 
med å skille ut selvkostområdene innenfor VVA som egne budsjett og regnskapsområder. 
 
AP’s forslag ble trukket. 
 
V’s forslag på vegne av posisjonen ble vedtatt med 17 mot 13 stemmer avgitt for 
FL/AP’s forslag. 
 
VEDTAK: 
Kommunestyret tar rapporten fra arbeidsgruppa til orientering. Det vil bli arbeidet videre 
med denne saken fram til neste kommunestyremøte i slutten av september 2010. 

 



 
KOM-055/10 VEDTAK-  30.09.2010 

 
Arne B. Vaag (V) fremmet følgende forslag på vegne av H, FRP, V, KRF og SP: 
Rapporten tas til orientering. 
Kommunestyret ber Rådmannen arbeide videre med dette spørsmålet i forbindelse med 
den administrative struktur, herunder også: 

- Forvaltning av fast eiendom 
- og hvordan selvkostområdene organiseres. 

 
 
Jørn Stene (FL) foreslo og vegne av FL og AP: 
Kommunestyret tar rapport datert 17.03.2010 til orientering. 
Kommunestyret konstaterer at dagens enhet VVA er en meget veldrevet enhet når det 
gjelder både utførelse av oppgaver og i forhold til budsjett og regnskap. Kommunestyret 
ser derfor ikke behov for å endre dagens organisering av denne enhet. Kommunestyret 
ber imidlertid om at rådmannen så snart som mulig, gjennomfører sin varslede endring 
med å skille ut selvkostområdene innenfor VVA som egne budsjett og regnskapsområder. 
 
 
Kjell Sverre Jakobsen (FRP) foreslo: 
1. Fauske Bydrift bør ikke organiseres som et eget AS, men KF kan være fordelaktig på 

hele eller deler av driftsenhetene. 
2. Det bør tilstrebes å skille mannskap og maskiner/utstyr fra eiendomssiden.  Med dette 

menes at Fauske Bydrift har alle ansatte og maskinparken (leverandørrollen), mens 
bygningsmasse etc. eies av kommunen, og enhetene tildeles selv vedlikeholdsmidler 
innenfor sitt område. Bydriften bør organiseres slik at beslektede enheter organiseres 
sammen. 

3. Fauske kommune bør vurdere å danne et AS som eies 100 % av kommunen, og som 
har sitt formål i å stå som utbygger for nye prosjekter. 

4. Enhetsledere blir overført midler til vedlikehold av egne bygg, og får selv ansvaret 
for vedlikehold av egne bygg/ eiendommer (bestillerrollen).. 

 
 
V’s forslag på vegne av H, FRP, V, KRF og SP ble trukket. 
 
 
AP/FL’ forslag ble vedtatt med 25 mot 6 stemmer avgitt for FRP’s forslag. 
 
 
VEDTAK: 
Kommunestyret tar rapport datert 17.03.2010 til orientering. 
Kommunestyret konstaterer at dagens enhet VVA er en meget veldrevet enhet når det 
gjelder både utførelse av oppgaver og i forhold til budsjett og regnskap. Kommunestyret 
ser derfor ikke behov for å endre dagens organisering av denne enhet. Kommunestyret 
ber imidlertid om at rådmannen så snart som mulig, gjennomfører sin varslede endring 
med å skille ut selvkostområdene innenfor VVA som egne budsjett og regnskapsområder. 

 
 
 
 



Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
Utskrift sendes:     
Enhetsleder VVA    
Kommunalsjef til videre forføyning    
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OPPTAK AV STARTLÅNSMIDLER FRA HUSBANKEN TIL VIDEREFORMILDING 
FOR 2010 - TILLEGGSBEVILGNING  
 
 
Vedlegg: Pressemelding av 3.mars 2010 nr 9/2010 ”Finanstilsynet gir bankene retningslinjer for forsvarlig 

utlånspraksis for lån til bolig formål” 
K-sak 009/10 av 11.02.2010 
Brev fra Husbanken, datert 22.07.2010, ref/saknr. 15320430 

 
Sammendrag: 
 
I K-sak 009/10 av 11.02.2010 ble det vedtatt opptak av startlånsmidler på kroner 7 000 000 for 
2010. Videre kom det frem i saksfremlegget at dersom det ble behov for ytterligere midler var 
det muligheter for å søke om tilleggsbevilgning. 
 
Med et restbeløp fra 2009 og nye opptak for 2010 hadde vi disponibelt på til sammen ca.kr.10.7 
mill. Pr. 16.07.2010 er det utbetalt ca. kr. 7.9 mill i startlån  Resterende midler på ca. kr.  2,8 mill 
er vedtak på startlån  som ikke er utbetalt og noen forhåndsgodkjenninger.  
 
Saksopplysninger: 
 
Vi har pr. 16.07.2010 ca 20 søknader som ikke er behandlet. Det er i tillegg flere henvendelser 
på startlån. Det har vært og er stor etterspørsel etter startlån. En av årsakene er at de private 
bankene har fått pålegg fra Finanstilsynet der de skjerper kravene til bankens utlånspraksis for 
lån til boligformål. Essensen i kravene går først og fremst på at belåningen i minst mulig grad må 
overstige 90 prosent av eiendommens verdi. Andre årsaker til økt etterspørsel for startlån i  første 
halvår av 2010 kan nok  tilsies at det er flere som reetablerer seg, flere husstander har store 
gjeldsbyrder som søker refinansiering både av gammel boliggjeld og annen gjeld.  
 
Vi erfarer også at boligmarkedet på Fauske i det siste har endret seg, flere boliger er nå til salg 
enn tidligere. 
 
Saksbehandlers vurdering: 
Ut fra de søknader og henvendelser vi har mottatt vil de fleste søknader være i kategorien for 
startlån i henhold til retningslinjene. Men samtidig er det nødvendig med avklaringer overfor 
våre lokale banker vedrørende grunnfinansiering. Dette spesielt med tanke på 
førstegangsetablerere der startlån kun bør utgjøre en toppfinansiering mellom 10-20 prosent ved 
en nødvendig etablering. 



Med bakgrunn i ovennevnte ansees at det er behov for ytterligere 6 millioner i tilleggsbevilgning 
for siste del av år 2010. Nye opptak for 2011 vil første foreligge i månedsskiftet februar/mars 
2011.  
Rådmannen har pga lang saksbehandlingstid og ferieavvikling tillatt seg å sende en søknad til 
Husbanken med forbehold om kommunestyrets godkjenning. 
 
INNSTILLING : 

 
Fauske kommunestyre godkjenner opptak av tilleggsbevilgning fra Den Norske stats 
Husbank til videreformidling for siste del av 2010 på kroner 6 000 000. 

 
 
FOR-064/10 VEDTAK-  20.09.2010 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
Fauske kommunestyre godkjenner opptak av tilleggsbevilgning fra Den Norske stats 
Husbank til videreformidling for siste del av 2010 på kroner 6 000 000. 

 
 
KOM-056/10 VEDTAK-  30.09.2010 

 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
Fauske kommunestyre godkjenner opptak av tilleggsbevilgning fra Den Norske stats 
Husbank til videreformidling for siste del av 2010 på kroner 6 000 000. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Boligkontor til videre forføyning    
Regnskapssjef    
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SALTEN KONTROLLUTVALGSSERVICE- FORSLAG TIL ENDREDE VEDTEKTER  
 
Vedlegg: Oversikt over gjeldende vedtekter og forslag til ny vedtekter 
 
Sammendrag: 
 
Salten kontrollutvalgsservice er et interkommunalt samarbeid som ble etablert 1. januar 2005. 
Virksomheten drives med det formål å utføre sekretariatsfunksjonen for deltakernes 
kontrollutvalg. Deltagere i samarbeidet er Beiarn, Bodø, Fauske, Gildeskål, Hamarøy, Meløy, 
Saltdal, Steigen og Sørfold kommuner. 
 
Styret i virksomheten har hatt en gjennomgang av virksomhetens vedtekter. Bakgrunnen for 
dette var at deler av vedtektene fremsto som uklare, og at deler av vedtektene ikke har vært 
praktisert siden Salten kontrollutvalgsservice ble opprettet. I tillegg er det gjennomført en 
evaluering av virksomheten. Styret har arbeidet med vedtektsendringen i lang tid, og har 
underveis bl.a gitt en orientering om dette i Salten Regionråd 21. november 2008. 
 
Vedlagt saken er de gjeldende vedtektene for Salten kontrollutvalgsservice, samt forslag til nye 
vedtekter. I styremøte 12. mai 2010 vedtok styret å anbefale eierkommunene å vedta styrets 
forslag til endrede vedtekter for Salten kontrollutvalgsservice. Endrede formuleringer i forhold 
til gjeldende vedtekter er satt i kursiv skrift. 
 
Etter initiativ fra det forrige styret vedtok kommunestyrene i Salten å endre vedtektene i 2007. 
Endringene den gang gjaldt virksomhetens økonomi og fordeling av utgiftere mellom 
kommunene. Inneværende styre foreslår ikke endringer på dette området.  
 
I gjeldende vedtekters § 3 er det bestemt at Salten kontrollutvalgsservice har sitt kontorsted i NN 

kommune. Styret foreslår dette endret til at kontorstedet skal være i en av de 9 kommunene i 
Salten, og at styret fastsetter kontorsted, slik praksis har vært.  
 
Styret foreslår et tillegg i vedtektenes § 4 Formål, slik at Salten kontrollutvalgsservice skal søke 
samarbeid med virksomheter det er naturlig å samarbeide med.  
 
Vedtektenes bestemmelser §§ 7-9 inneholder bestemmelser om styre, arbeidsutvalg og 
sekretariatsleder. En del formuleringer fremstår i dag som uklare, og den innbyrdes 
sammenhengen mellom bestemmelsene er uklar. Det er særlig her at det foreslås endringer. Som 
et tillegg foreslår styret at det i § 7 vedtektsfestes at styret skal foreta en gjennomgang av 



godtgjørelser for verv en gang i løpet av valgperioden, samt at informasjon om godtgjørelser skal 
fremkomme i virksomhetens årsberetning.  
 
I § 8 foreslår styret at vedtektene endres til at Salten kontrollutvalgsservice dekker 
styremedlemmenes utgifter i forbindelse med styremøtene. Dette har vært praksis helt siden 
virksomheten ble opprettet i 2005. 
 
For de øvrige bestemmelsene foreslås det mindre endringer. 
 
INNSTILLING : 

 
Fauske kommunestyre slutter seg til fremlagte forslag til vedtektsendring i Salten 
kontrollutvalgsservice datert 12. mai 2010.  
 
Vedtektsendringen gjelder fra det tidspunkt hver av de 9 deltagende kommunene har 
sluttet seg til endringen. 

 
 
FOR-070/10 VEDTAK-  20.09.2010 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
Fauske kommunestyre slutter seg til fremlagte forslag til vedtektsendring i Salten 
kontrollutvalgsservice datert 12. mai 2010.  
 
Vedtektsendringen gjelder fra det tidspunkt hver av de 9 deltagende kommunene har 
sluttet seg til endringen. 

 
 
KOM-057/10 VEDTAK-  30.09.2010 

 
Formannskapets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
Fauske kommunestyre slutter seg til fremlagte forslag til vedtektsendring i Salten 
kontrollutvalgsservice datert 12. mai 2010.  
 
Vedtektsendringen gjelder fra det tidspunkt hver av de 9 deltagende kommunene har 
sluttet seg til endringen. 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Salten Kontrollutvalgservice Postboks 54 8138 INNDYR 
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FORSLAG TIL REGULERINGSPLAN FOR TORGGATA 16 
 
Vedlegg: Reguleringskart med bestemmelser. Planbeskrivelse. 
 
Sammendrag: 
 
1. gangs behandling. 
 
A/S Salten Kartdata (SKD) fremmer på oppdrag fra Indre Salten Boligbyggelag forslag til 
reguleringsplan for Torggata 16. 
 
Planområdet omfatter hele eiendommen gnr.103 bnr.350, 352 som eies av Fauske kommune. 
Planområdet på ca. 1,8 daa ligger i sentrum på Fauske. 
 
Hensikten med planarbeidet er å legge til rette for 1 ny bolig med 9 leiligheter samt tilhørende 
adkomst, parkering og friområder. 
 
Planforslaget inneholder følgende arealformål: 

1. Bebyggelse og anlegg: Område for boliger, lekeareal og annet uteoppholdsareal. 

2. Samferdselanlegg og teknisk infrastruktur: Kjøreveg, felles avkjørsel, fortau, privat 

parkering. 

3. Hensynssoner: Sikringssone-frisikt.  

 
Området Torggata 16 er i gjeldende kommunedelplan for Fauske sentrum, del II (vedtatt 
28.06.01), avsatt til boligformål. Grad av utnytting i dette området er 20% (%-BYA). 
I foreliggende planforslag er %-BYA satt til 35%.  
 
Forskrift av 26.01.07 nr.96 sier at nødvendig parkeringsareal også skal inngå i beregningen av 
%-BYA. 
Utfra miljøhensyn (mindre bilkjøring) og bedre utnytting av eksisterende infrastruktur (veg, 
vann og avløp) bør det generelt i sentrumsnære boligområder vurderes en høyere grad av 
utnytting (flere boenheter på boligarealene). 
Med denne bakgrunn vurderer rådmannen at foreslått grad av utnytting, %-BYA = 35%, er 
akseptabel.   
 



Største mønehøyde på eksisterende bolig (som er tenkt revet) er målt til 10,3 meter. Maksimal 
mønehøyde på planlagt bygning er i bestemmelsene satt til 10,0 meter, målt fra 
gjennomsnittlig planert terreng. 
Det betyr at planlagt bygning vil få tilnærmet samme mønehøyde som eksisterende bygning. 
 
I delplanen settes det krav om reguleringsplan for større endringer/tiltak i området. 
Foreliggende reguleringsplanforslag ivaretar derfor plankravet i kommuneplanens arealdel. 
 
I vedlagt Planbeskrivelse utarbeidet av SKD er det gjort en vurdering på risiko- og sårbarhet 
for området.  
Rådmannen tar vurderingene til etteretning og har ingen tilleggskommentarer. Konklusjonen 
blir at det ikke finnes kjente forhold/hendelser, verken naturlige eller menneskeskapte som 
virker inn på arealbruken i planområdet. 
 
Planprosess frem til 1. gangs behandling fremgår av vedlagt Planbeskrivelse.  
Med bakgrunn i oppstartsmelding er innkomne forhåndsmerknader gjengitt og kommentert av 
SKD i Planbeskrivelsen. 
Rådmannen tar kommentarer/vurderinger til etteretning og har ikke ytterligere kommentarer 
direkte til disse. 
 
Planforslaget har vært til intern behandling i kommunen, bl.a. hos representantene for 
vann/avløp og miljø/friluft.  
 
Denne høringen avstedkom ingen vesentlige merknader. 
 
Tilgjengelighet for alle er ivaretatt ved føringer lagt i reguleringsbestemmelsene. 
 
Rådmannen anbefaler at planforslaget legges ut til offentlig ettersyn. 
 
INNSTILLING : 

 
Med hjemmel i plan- og bygningsloven §§ 12-10 og 12-11 legges forslag til 
reguleringsplan for Torggata 16 ut til offentlig ettersyn. 

 
 
PLUT-031/10 VEDTAK-  25.05.2010 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
Med hjemmel i plan- og bygningsloven §§ 12-10 og 12-11 legges forslag til 
reguleringsplan for Torggata 16 ut til offentlig ettersyn. 

 

 
NYE OPPLYSNINGER I SAKEN 
 
2. gangs behandling. 
 
Det fremmes forslag til reguleringsplan for Torggata 16. 
 



Planforslaget har følgende dokumentasjon: 
 

1. Plankart i målestokk 1: 500 med bestemmelser og planbeskrivelse. 
 
Reguleringsplanen har ligget ute til offentlig ettersyn i perioden 01.06 – 19.07.10. Det er 
innkommet 4 uttalelser til planforslaget. Ingen innsigelser. 
 
Saksbehandlers vurdering: 
 
Hver enkelt merknad er innført enten i sin helhet (angitt ved ”nnnnn”) eller som komprimert 
utdrag og deretter er det gjort en vurdering/anbefaling vedr. problemstillingen slik den 
fremstår. 
 
 
Merknad fra Nordland fylkeskommune, kultur- og miljøavd. 
”Planfaglig uttalelse 
Tilgjengelighet for alle (universell utforming) er ivaretatt i bestemmelsene ved at adkomst og 
utearealer skal være tilgjengelig. Nordland fylkeskommune gjør kommunen oppmerksom på 

at det kan også gis bestemmelser som angir antall boliger som skal være universelt utformet. I 

denne saken er tomteforholdene av en slik art at tilgjengelighet lett kan oppnås. Vi ber 

kommunen om å gi bestemmelser om at boliger på bakkeplan har livsløpsstandard. Det vises 

til ny bygningsdel i plan- og bygningslov og teknisk forskrift fra 1. juli 2010 som gir sterke 

føringer om universell utforming. 

 

Planforslaget legger til rette for fortetting. Nordland fylkeskommune ser positivt på fortetting, 

men det skal fortettes med høy kvalitet. Det legges opp til parkering på fremre del av tomta 

som medfører at den eksisterende vegetasjonen mot gata fjernes. Dette medfører at det 

grønne draget langs gateløpet endres, noe som vil påvirke trivsel og bokvalitet i området. Vi 

ser at fortetting i denne saken medfører til at omgivelseskvalitetene forringes. 

 

Fylkeskommunen ber kommunen iverksette avbøtende tiltak ved å legge til rette for et grønt 

belte mellom gata og parkeringsarealet på fremre del av tomta. 

 

Sentralt i fylkesplanens arealpolitiske retningslinjer er at omgivelsene skal planlegges med 

tanke på barn og unges interesser. I denne saken savnes uttalelse fra barnetalspersonen i 

kommunen. Vi ber kommunen innhente den og bearbeide uttalelsen i den videre 

saksbehandlingen. 

 

Kulturminnefaglig uttalelse 
Avdelingen har ingen kulturminnefaglige merknader til planforslaget.” 
 

Vurdering/anbefaling: Hele bygningen (alle boenheter) vil ha universell utforming. 
Leilighetene vil ha parkering i underetasjen med heis opp i bygningen. Utearealene/adkomst 
sikres tilgjengelighet for alle, jfr. bestemmelsenes pkt. 5.3. Kravet om universell utforming 
anses oppfylt i dette prosjektet. 
  

Fremre del av tomta, mot Torggata, er en del av FA1 (felles avkjørsel). Dette området vil i 
hovedsak være adkomst til parkeringsanlegg i underetasjen. I tillegg er det planlagt 3 
parkeringsplasser (gjesteparkering) i nordenden av dette trafikkarealet. 
Torggata har ikke lenger direkte gjennomkjøring til Storgata. Biltrafikken er derfor moderat.  



 
Dagens kjøreareal nordøst for eksisterende bygning er regulert til grøntareal (lekeareal, annet 
uteoppholdsareal). 
Eksisterende vegetasjon mot Torggata som må fjernes vil derfor bli erstattet av forannevnte 
grøntareal på nordøstsiden. 
  
Avstand mellom regulert vegkant (Torggata) og planlagt bygning vil være 7 – 8m. Å regulere 
inn et grønt belte mellom Torggata og parkeringsarealet på fremre del av tomta er derfor lite 
hensiktmessig pga. marginalt manøvreringsareal mot parkeringsanlegg i underetasjen. Da bør 
evnt. hele prosjektet endres. 
I byggeprosjektet (detaljplanen) kan det jo fremkomme at det vil være plass til noe vegetasjon 
langs fremre del av tomta. Foreliggende planforslag vil ikke legge hindringer for dette så 
lenge krav til siktlinjer overholdes. 
 
Rådmannen vurderer derfor at omgivelseskvalitetene (bokvalitet/trivsel) i området ikke vil bli 
vesentlig forringet og anbefaler å opprettholde foreliggende planforslag. 
 
Fylkeskommunen viser til fylkesplanens arealpolitiske retningslinjer. Sentralt her er at 
omgivelsene skal planlegges med tanke på barn og unges interesser. I denne saken savnes 
uttalelse fra barnetalspersonen i kommunen. 
 
I ny plan- og bygningslov (plandelen) som trådte i kraft 01.07.09 er det ikke lenger krav om at 
kommunestyret skal peke ut en (barnetalsperson) etatsjef eller annen tjenestemann som skal 
ha særlig ansvar for å ivareta barns interesser når det faste utvalget (planutvalget) utarbeider 
og behandler forslag til planer. 
 
I ny plan- og bygningslov er det likevel minst like stor fokus på barn og unges oppvekstvilkår 
og medvirkning i planlegging, jfr. §§ 1-1 og 5-1. 
Kommunen er også forpliktet til å følge fylkesplanens arealpolitiske retningslinjer i sin 
planlegging.    
 
Pr. dags dato har kommunen ingen barnetalsperson. Rådmannen har erfart at egen 
barnetalsperson internt i administrasjonen har fungert tilfredsstillende og forenkler 
saksbehandling av plansaker.  
 
I forliggende planforslag vurderer rådmannen at barn og unges interesser er vurdert (bl.a. 
regulert område for lek). 
Det er likevel viktig å få på plass en tilfredsstillende ordning der barn og unges interesser blir 
ivaretatt på en forsvarlig måte i kommunens planlegging. 
 
 
Uttalelse fra Statens vegvesen Region nord. 
”Planen skal legge til rette for bygging av en bolig med 9 leiligheter samt atkomst, parkering 

og friområde. Eksisterende bolig på tomta skal rives. Atkomst blir fra Torggata som er 

kommunal veg. Vi har ingen merknader til denne planen.”  
 

Vurdering/anbefaling: Ingen merknader. 
 
 
Uttalelse fra Sametinget. 



”Sametinget kjenner ikke til at det er registrert automatisk fredete kulturminner i det aktuelle 

området hvor tiltak planlegges. Vi har derfor ingen merknader til den aktuelle søknaden. 

Sametinget er tilfreds med at aktsomhets- og meldeplikten i henhold til Lov 9. Juni 1978 nr.50 

om kulturminner (kml.) § 8 er ivaretatt gjennom reguleringsbestemmelsenes § 5.1. Vi 

forutsetter at dette pålegg formidles videre til dem som skal utføre arbeidet i marken.” 
 
Vurdering/anbefaling: Ingen merknader. 
 
 
Uttalelse fra Fauske eldreråd. 
”Fauske eldreråd har ingen merknader eller innsigelser til forslag til reguleringsplan for 

Torggt. 16.” 
 
Vurdering/anbefaling: Ingen merknader. 
 
NY INNSTILLING: 
 

Med hjemmel i plan- og bygningsloven §12-12, godkjenner Fauske kommunestyre det 
fremlagte forslag til reguleringsplan for Torggt.16. 

 
 
PLUT-053/10 VEDTAK-  07.09.2010 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 
 
INNSTILLING TIL KOMMUNESTYRET: 
Med hjemmel i plan- og bygningsloven §12-12, godkjenner Fauske kommunestyre det 
fremlagte forslag til reguleringsplan for Torggt.16. 

 
 
KOM-058/10 VEDTAK-  30.09.2010 

 
Helge Torbergsen (H) stilte spørsmål med egen habilitet. 
Torbergsen ble enstemmig erklært inhabil, jfr. forvaltningslovens § 6.2. 
 
 
Plan- og utviklingsutvalgets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
 
VEDTAK: 
Med hjemmel i plan- og bygningsloven §12-12, godkjenner Fauske kommunestyre det 
fremlagte forslag til reguleringsplan for Torggt.16. 

 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Plansjef til videre forføyning    
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ÅRSMELDING FAUSKE ELDRERÅD  
 
Vedlegg: Utkast til årsmelding Fauske Eldreråd 
 
Sammendrag: 
 
Vedlagt ligger utkast til årsmelding for 2009 fra Fauske Eldreråd utarbeidet av leder og nestleder 
i samarbeid med sekretær for utvalget. 
 
 
INNSTILLING : 

 
Foreliggende utkast til Årsmelding 2009 fra Fauske Eldreråd godkjennes 

 
 
ELD-008/10 VEDTAK-  15.06.2010 

 
Innstillingen ble enstemmig vedtatt 

 
 
KOM-059/10 VEDTAK-  30.09.2010 

 
Eldrerådets innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
Foreliggende utkast til Årsmelding 2009 fra Fauske Eldreråd godkjennes 

 
 
Rett utskrift bekreftes 
 
Berit Vestvann Johnsen 
formannskapssekretær 
 
 
Utskrift sendes:     
Eldrerådet    
 
 



 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


